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Mikroregión 11 plus 

 

Naša obec je súčasťou spojenia obcí s názvom Mikroregión 11 plus, 

ktorého vznik roku 2012 bol podporený spoločnou myšlienkou rozvo-

ja jednotlivých obcí, ako aj regiónu. Jednou z aktivít bolo aj usporia-

danie festivalu s názvom Rukami a srdcom, ktorý sa konal v dňoch 

2. až 3. septembra 2016 ako 1. ročník v priestoroch areálu letného 

kúpaliska v Cíferi miestna časť Pác. Pre návštevníkov festivalu bol 

pripravený bohatý program, ktorí zahrňoval vystúpenia folklórnych 

súborov z jednotlivých obcí regiónu, tanečných a hudobných skupín. 

Každá obec mohla prezentovať svoju kultúru, zvyky, ako aj výrobky 

domácich výrobcov. Našu obec prezentovali svojimi výrobkami p. 

Viktória Tarrová a p. Miroslava Súkupčáková. Svojím vystúpením 

zaujali a reprezentovali našu obec členovia folklórneho súboru Jate-

linka pod vedením p. Anny Gécovej. Dobrý pocit z tohto podujatia 

podporilo aj pekné počasie, pestrá ponuka ľudových remesiel, ale aj 

program pre deti a ponuka občerstvenia. Je potešujúce, že na tomto 

podujatí sa zúčastnili ako návštevníci aj občania z Abrahámu. Keďže 

toto bol 1. ročník festivalu, na valnom zhromaždení členov mikrore-

giónu bolo rozhodnuté, že tento festival bude putovným 

a nasledujúcou usporiadateľskou obcou bude práve naša obec. Verím, 

že spoločnými silami pripravíme dňa 24. 6. 2017 pre všetkých účast-

níkov, hostí aj nás domácich krásny a nezabudnuteľný zážitok 

z festivalu Rukami a srdcom v obci Abrahám. 

Ing. Igor Németh 

starosta obce 
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OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO V ABRAHÁME 

 

Zasadnutie dňa 15.3.2016

Starosta obce Ing. Igor Németh otvo-

ril zasadnutie obecného zastupiteľ-

stva, privítal všetkých prítomných 

a oznámil, že na zasadnutí je prítom-

ných 6 poslancov a zasadnutie je 

uznášaniaschopné. 

Program bol schválený nasledovne: 

1. Otvorenie a schválenie programu za-

sadnutia 

2 Určenie zapisovateľa a overovateľov 

zápisnice 

3.  Schválenie návrhovej komisie 

4. Kontrola plnenia uznesenia z pred-

chádzajúceho zasadnutia 

5. Interpelácie občanov, organizácií 

a poslancov 

6. Schválenie záverečného účtu obce 

Abrahám za rok 2015 

7. Prerokovanie a schválenie nájomnej 

zmluvy a otváracích hodín „Kvetinár-

stvo a darčeková predajňa Sovička“ 

8. Návrh na úpravu, vydanie a schvá-

lenie VZN obce Abrahám o chytaní rýb 

na miestnej nádrži Hliník ok 2014 

9. Prerokovanie platu starostu obce 

10. Rôzne 

11. Návrh na uznesenie 

12. Záver 

Návrhová komisia bola schválená 

v zložení: predseda: Peter Čambál, 

Marian Vrbovský, Milan Janík. 

Kontrola plnenia uznesenia z pred-

chádzajúceho zasadnutia. Na posled-

nom zasadnutí OZ neboli prijaté žiadne 

uznesenia. Starosta informoval prítom-

ných poslancov o podanom projekte na 

telocvičňu, projektoch na VÚC 

a projektoch, ktoré sa budú podávať – 

na parkovacie plochy pri Základnej 

škole Michala Tareka a kostole 

a schody ku kostolu, projekt na obnovu 

knižného fondu a projekty podávané 

v rámci akčnej skupiny MAS 11PLUS.  

Interpelácie občanov, organizácií a 

poslancov 

– Boli prerokované žiadosti p. Dobiša 

Dušana o predĺženie vodovodného 

potrubia k pozemku č. 265/5 (od č. d. 

433 smerom k jeho pozemku) a 

o pripojenie na obecný vodovod. Obec-

ný úrad preverí výšku finančných ná-

kladov zo strany obce a následne po-

slanci rozhodnú a žiadosť o spevnenie 

prístupovej cesty k pozemku. O tejto 

žiadosti OZ rozhodne po dotiahnutí 

majetkoprávneho vzťahu s p. Nemče-

kovou (darovanie pozemku na cestu p. 

Nemčekovou obci). 

– Bola prerokovaná žiadosť Juraja 

a Petry Klasta o odkúpenie pozemkov 

č. 883/7 o výmere 67 m
2
 – vodná plo-

cha a č. 883/8 o výmere 8 m
2
 – ostatná 

plocha, ktoré sú priľahlé k ich stavbe. 

K tomuto odpredaju bol zverejnený 

zámer po dobu 15 dní. Počas doby 

zverejnenia zámeru sa nikto k nemu 

nevyjadril. Poslanci navrhli odpredať 

tieto pozemky v zmysle platného VZN 

o majetku obce v hodnote 15 €/m
2
. 

– Bola prerokovaná žiadosť p. Jančeka, 

majiteľa predajne Potraviny – rozličný 

tovar, Abrahám č. 486, o súhlas 

s navrhovanou otváracou dobou jeho 

predajne. Otváracie hodiny tejto pre-

dajne sú: pondelok – piatok 5.30 – 

10.00 h a  16.00 – 20.30 h. V sobotu 

a v nedeľu 7.00 – 10.00 h a  15.00 – 

18.00 h.  

– Mgr. Melinda Elek požiadala poslan-

cov a Obecný úrad o spoluprácu pri 

podaní žiadosti na Západoslovenskú 

energetiku týkajúcu sa krátkodobých 

výpadkov elektrickej energie v niekto-

rých domácnostiach v našej obci.  

– Poslanec p. Marian Vrbovský obo-

známil starostu a prítomných poslancov 

s odpoveďou Detskej fakultnej nemoc-

nice v Bratislave na žiadosť o kosenie 

parku v areáli Ozdravovne. DFN vyjad-

rila súhlasné stanovisko ku koseniu 

tohto areálu. Poslanci rozhodli, že ko-

senie týchto priestorov sa uskutoční 

v spolupráci s POD Abrahám. 

Schválenie záverečného účtu obce 

Abrahám 

Kontrolórka obce Mgr. Tomovičová 

predložila poslancom na schválenie 

Záverečný účet obce za rok 2015. Spra-

covaný Záverečný účet obce bol po-

slancom zaslaný a zároveň zverejnený 

na vývesných tabuliach obce dňa 

1.3.2016. Zároveň poslancov upozorni-

la na zmenu výpočtu výsledku hospo-

dárenia a tvorbu rezervného fondu. 

Poslanci schválili Záverečný účet obce 

za rok 2015 a celoročné hospodárenie 

bez výhrad a zároveň schválili i tvorbu 

rezervného fondu. 

Prerokovanie a schválenie nájomnej 

zmluvy a otváracích hodín predajne 

Sovička – kvetinárstvo a darčeková 

predajňa 

– Bola prerokovaná žiadosť Mgr. Me-

lin-dy Elek o schválenie otváracích 

hodín predajne Sovička – kvetinárstvo 

a dar-čeková predajňa. Otváracie hodi-

ny sú: pondelok – piatok 8.00 – 16.30 

h, v sobotu 8.00 – 12.30 h a v nedeľu 

zatvorené. Poslanci tieto navrhnuté 

otváracie hodiny schválili. 

– Bola prerokovaná nájomná zmluva 

s nájomcom priestorov predajne Sovič-

ka Slovakia-Organic, v zastúpení Mgr. 

Melindou Elek, Abrahám č. 163. Návrh 

zmluvy bol poslancom vopred zaslaný. 

Poslanec p. Marian Vrbovský upozornil 

na nesprávne znenie textu v čl. II tejto 

zmluvy a navrhol tento článok upraviť 

v tom znení, že po uplynutí dobu nájmu 

5 rokov bude zmluva na základe žia-

dosti nájomcu o ďalší prenájom prero-

kovaná OZ. Nájomná zmluva bola 

s nájomcom uzatvorená na dobu od 

15.3.2016 do 15.3.2021. 

Návrh na úpravu, vydanie a schvá-

lenie VZN obce Abrahám o chytaní 

rýb na miestnej nádrži Hliník 

Starosta oboznámil poslancov s kontro-

lou správnosti uvedeného VZN Okres-

nou prokuratúrou Galanta. Boli sme 

upozornení na nesprávne znenie čl. 3, 

par. 10, ktorý vyplýva zo zákona, ale je 

potrebný tento § upraviť v znení, že 

každé porušenie VZN bude riešené 

v zmysle právnych noriem, a § 11 treba 

úplne vypustiť z VZN. 

VZN bude zverejnené vo vývesných 

tabuliach po dobu 15 dní. 

Návrh a schválenie platu starostu 

obce  

1. Zástupca starostu p. Milan Janík 

predložil poslancom návrh na úpravu 

platu starostu obce. Dňa 11.3.2016 

ZMOS zverejnil priemernú mzdu v NH 

za rok 2015 potrebnú pre výpočet platu 

starostov obcí. Zástupca starostu navr-

hol minimálnu mzdu starostu (ktorá je 

vypočítaná ako priemerná mzda v NH x 

koeficient prislúchajúci obci podľa 

počtu obyvateľov) zvýšiť o 25 %. 

Poslanec p. Ing. Lukáš Kopáčik navrhol 

schváliť výšku platu starostu ako mi-

nimálnu mzdu zvýšenú o 12 %. Po 

diskusii poslanci hlasovali za uvedené 

návrhy.  

Zvýšenie minimálneho platu starostu 

o 25 % Hlasovanie: za 4, proti 1, zdržal 

sa 1. 

Zvýšenie minimálneho platu starostu 

o 12 % Hlasovanie: za 1, proti 4, zdržal 

sa 1. 

– Takto odhlasovaný plat starostu sa 

upravuje s platnosťou od nasledujúceho 

mesiaca, t.j. od 1.4.2016. 

Rôzne 

1. Starosta informoval poslancov o vý-

robe informačných tabúľ o pravidlách 

a používaní multifunkčného ihriska. 

2. Poslanec p. Marian Vrbovský mal 

dotaz na starostu obce ohľadom výrubu 

stromov medzi Abrahámom a Pustými 

Úľanmi. Starosta informoval, že bola 

spracovaná žiadosť starostami oboch 
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obcí k predmetnému výrubu, bola dopl-

nená požadovanými dokladmi a vyja-

dreniami a bola zaslaná na Pozemkový 

fond SR. Po obdržaní stanoviska Po-

zemkového fondu bude zaslaná na 

Okresný úrad – odbor životného pro-

stredia v Galante.  

3. Starosta oboznámil poslancov s pri-

pravovanou žiadosťou o čerpanie dotá-

cie z Ministerstva financií. Žiadosť je 

zameraná na úpravu parkovacích plôch 

oproti kostolu, úpravu chodníka pri ZŠ 

M. Tareka, schody pri kostole, a úpravu 

parkovacej plochy pred Zdravotným 

strediskom. Žiadosť sa podáva v ter-

míne do 31.3.2016. Poslanec Marian 

Vrbovský navrhol riešiť čo najskôr aj 

úsek chodníka od kostola po č. 401 (p. 

Harušinec), pretože táto časť je dosť 

frekventovaná, používajú ju obyvatelia 

Družstevnej aj Novej ulice.  

4. Starosta informoval poslancov, že 

bude potrebné vypracovať projekty, či 

už zberný dvor, telocvičňa, revitalizácia 

Družstevnej ulice. Pretože spracovanie 

projektov je finančne náročné, treba 

osloviť viacerých projektantov, aby 

spracovali cenové ponuky na vyhoto-

venie projektov. 

5. Poslanec p. Marian Vrbovský navr-

hol zmeniť začiatok OZ a prípravných 

komisií na 17.30 h alebo aj neskôr. 

Poslanci sa dohodli na čase 17.30 h. 

6. Starosta informoval poslancov o po-

nuke firmy Silkot na opravu cesty pri 

Materskej škole aj o havarijnom stave 

strechy na čerpacej stanici vody, ktorá 

zateká a bude ju treba v čo najkratšom 

čase opraviť. 

7. Poslankyňa Ing. Jana Takáčová obo-

známila poslancov s pripravovanými 

kultúrnymi akciami a so stretnutím, 

ktoré sa konalo dňa 12.3.2016. Pretože 

sa na stretnutí nezúčastnili všetky orga-

nizácie, ktoré poriadajú v priebehu roka 

kultúrnospoločenské akcie, nebolo 

možné zostaviť plán akcií na celý rok. 

Poslanec Ing. Lukáš Kopáčik navrhol 

zmenu termínu akcie „guláš“, resp. 

zmenu termínu uličkárskeho turnaja. 

Objektívne nemožno naplánovať všetky 

akcie na rok vopred. Poslanci dospeli 

k záveru, že všetky kultúrnospoločen-

ské akcie sú včas občanom oznámené 

a dostatočne v obci propagované. 

Starosta na záver poďakoval poslancom 

za účasť na zasadnutí a zasadnutie 

poslancov obecného zastupiteľstva 

ukončil. 

 

 Zasadnutie dňa 5.10.2016 

Starosta obce Ing. Igor Németh otvo-

ril zasadnutie obecného zastupiteľ-

stva, privítal všetkých prítomných 

a oznámil, že na zasadnutí je prí-

tomných 7 poslancov a zasadnutie je 

uznášaniaschopné. 

Program bol schválený nasledovne: 

1. Otvorenie a schválenie programu 

zasadnutia 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov 

zápisnice 

3. Schválenie návrhovej komisie 

4. Kontrola plnenia uznesenia z pred-

chádzajúceho zasadnutia 

5. Verejné osvetlenie 

6. Určenie – vylosovanie nájomcu ná-

jomného bytu nad zdravotným 

strediskom s.č. 144 

7. Prerokovanie a schválenie cezhra-

ničnej spolupráce s konkrétnou obcou. 

8. Prerokovanie VZN o školskom 

obvode Abrahám–Malá Mača. 

9. Prerokovanie a schválenie vstupu 

obce do Klastra obcí v rámci VÚC 

10. Prerokovanie a schválenie plochy 

predávaného pozemku par. č. 443/17 po 

úprave 

11. Interpelácie občanov, organizácií a 

poslancov. 

12.Rôzne 

13. Návrh na uznesenie 

14. Záver 

Návrhová komisia bola schválená 

v zložení: predseda: Marian Vrbovský, 

členovia: Peter Čambál, Ing. Lukáš 

Kopáčik. 

Kontrola plnenia uznesenia z pred-

chádzajúceho zasadnutia. Na posled-

nom zasadnutí OZ bolo prijaté uz-

nesenie o prevode abrahámskeho parku 

do správy obce. Žiadosť o prevod bola 

zaslaná na Ministerstvo zdravotníctva, 

spolu s odporučením Detskej fakultnej 

nemocnice Bratislava. Na odpoveď sa 

zatiaľ čaká. Iné uznesenia na predošlom 

zasadnutí OZ prijaté neboli. 

Verejné osvetlenie: Zástupca firmy 

CYEB, ktorá sa zaoberá energeticky 

úspornými riešeniami verejných osvet-

lení hlavne pre samosprávy, Ing. Zakar, 

podal vysvetlenie k ponuke firmy na 

rekonštrukciu VO za LED svietidlá. 

Vysvetlil financovanie projektu z úspo-

ry energie, životnosť svietidiel, splátky 

obce a prevod do vlastníctva obce, ria-

denie a reguláciu zapínania osvetlenia. 

Odpovedal na otázky poslancov. 

Taktiež predložil referencie obcí, kde 

uvedené VO bolo namontované. Po 

diskusii poslanci dospeli k záveru, že 

uvedenou zmluvou sa budú zaoberať po 

predložení podrobného rozpočtu dodá-

vateľom a rozbore súčasných výdavkov 

obce za spotrebu elektrickej energie na 

verejnom osvetlení a jeho údržbe. 

Určenie a vylosovanie nájomcu bytu. 

Záujemcovia o byt: Oto Lichner bytom 

Abrahám č. 226, Eliška Mrvová bytom 

Abrahám č. 272 a Jozef Raithofer 

bytom Abrahám č. 370. Vylosovaný 

bol p. Jozef Raithofer, bytom Abrahám 

č. 370. 

Prerokovanie a schválenie cezhranič-

nej spolupráce s konkrétnou obcou. 

Bola prerokovaná možnosť cezhranič-

nej spolupráce našej obce s obcou 

Hegykö v Maďarskej republike.. Obec 

má 1400 obyvateľov – je známa roz-

vojom turizmu, v obci bolo vybudované 

termálne kúpalisko, v obci sa poriadajú 

rôzne kultúrne podujatia. V rámci cez-

hraničnej spolupráce INTEREG Slo-

vensko–Maďarsko možno čerpať finan-

čné prostriedky vo výške 100 000 – 500 

000 € podávaním projektov na vybu-

dovanie cyklotrás, vyhliadkové veže, 

kultúrnospoločenské podujatia a iné. 

Starosta predložil možnosť podať pro-

jekt na vybudovanie vyhliadkovej veže. 

Hlasovanie: 5 za, 1 sa zdržal, l proti. 

Prerokovanie a schválenie VZN o 

školskom obvode Abrahám – Malá 

Mača. Poslanci sa oboznámili s 

príslušným VZN o školskom obvode 

Abrahám – Malá Mača. V tomto škol-

skom roku navštevuje Základnú školu 

Michala Tareka v Abraháme 20 žiakov 

z Malej Mače. VZN č. 4/2016 o škol-

skom obvode Abrahám – Malá Mača 

bude vyvesené na 15 dní vo vývesnej 

tabuli obce a na najbližšom zasadnutí 

OZ sa bude schvaľovať. 

Prerokovanie a schválenie vstupu 

obce do Klastra obcí v rámci VÚC. 

Vklad obce do tohto Klastra je 1000 €. 

Je možnosť získavať finančné pro-

striedky cestou tohto Klastra pre jeho 

členov cez vypracované projekty napr. 

cyklotrasy, kultúrnospoločenské akcie a 

pod. Hlasovanie poslancov: za 7.  

Prerokovanie a schválenie pozemku 

par. č. 443/17 po úprave. Ide o predaj 

pozemku par. č. 443/17 o výmere 835 

m
2
 za 22 278,54 € JUDr. Veronike 

Sliškovej, bytom Šaľa, ktorá uhradí aj 

poplatky spojené s predajom. Hlaso-

vanie: za 7. 

Interpelácie občanov, organizácií a 

poslancov. Starosta oboznámil poslan-

cov s pripravovanými kultúrnymi podu-

jatiami v roku 2017: dňa 24. júna 2017 

sa uskutoční Festival Rukami a srdcom 

(bude spojený s Obecným dňom), 15. 

júla 2017 sa uskutoční súťaž vo varení 

gulášu, 29. júla 2017 sa uskutoční 

Levanduľový festival. 

 Poslankyňa Mgr. Hanuliaková na-

vrhla, aby sa do športového areálu 

umiestnili 2 veľké kontajnery na smeti 

a komunálne odpady. Zároveň pred-

niesla sťažnosť občanov na brechot 

psov počas cvičení kynologického klu-

bu. Navrhla, aby na internetovej stránke 

obce boli zverejnené čísla hasičov DHZ 

Abrahám. Navrhla, aby zasadnutia OZ 

boli on-line prenášané pre občanov. 

Hlasovanie: za 4, proti 3. Požiadala 
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starostu obce a poslancov, aby finančné 

prostriedky získané z predaja obecných 

pozemkov boli použité na rozvoj ne-

hnuteľného majetku obce. Starosta od-

povedal, že tieto finančné prostriedky 

možno presunúť na termínovaný vklad, 

príp. do rezervného fondu. 

 Starosta upozornil poslancov, že na 

základe rozpočtového harmonogramu 

na rok 2016/2017 (tak ako obdržali v 

pracovnom materiáli OZ) môžu po-

dávať návrhy k rozpočtu obce na rok 

2017 na obecný úrad. 

 Poslankyňa Mgr. Hanuliaková požia-

dala kontrolórku obce Mgr. Tomovi-

čovú, aby skontrolovala výdavky sú-

visiace s prevádzkou kopírovacieho 

stroja a jeho prenájmom. Hlasovanie: 

za 7. 

 Poslanec p. Vrbovský požiadal kon-

trolórku obce o preverenie vyúčtovania 

príjmov a výdavkov výstavby multi-

funkčného ihriska a následne aj o kon-

trolu potreby vrátenia časti dotácie. 

Hlasovanie: za 7. 

 Poslanec Ing. Kopáčik upozornil, že 

nesvieti Hlavná ulica – jej časť od č.d. 

163 po č.d. 180 – t.j. po kostol. Zároveň 

informoval, že basketbalové koše sú na 

ihrisku k dispozícii, treba túto in-

formáciu poskytnúť občanom. Infor-

moval, že obyvatelia obce sú spokojní s 

LED osvetlením pri kostole. 

Rôzne  

Západoslovenská distribučná, a.s., 

Bratislava podala žiadosť na Obecný 

úrad o odsúhlasenie vecného bremena 

na pozemkoch: 42/1, 42/2, 41/6, 231, 

234/23, 393/3, 393/4, 443/23, 443/68, 

443/69, 443/70, 443/71, 443/72, 

443/73, 443/74, 443/75, 443/76, 

443/77, 443/78, 443/79, 443/80, 

443/81, 443/82, 443/83, 443/84, 

443/85, 443/86, 443/87, 443/88, 

443/89, 443/90, 443/91, 443/92, 

443/93, 443/94 443/95, 443/96, 443/97, 

443/98, 443/99 pre potrebu umiestnenia 

elektrických zariadení a rozvodov na 

pozemkoch, ktorých vlastníkom je 

obec. Hlasovanie: za 6, zdržal sa 1. 

Starosta oboznámil poslancov so zmlu-

vou firmy Prounion Nitra na vypraco-

vanie projektu na zakúpenie multifunk-

čného stroja pre obec. Poslanci odpo-

ručili v uvedenej zmluve zmeniť znenie 

bodov: znížiť prvotnú platbu a za-

zmluvniť vyplatenie zvyšnej čiastky až 

po úspešnom ukončení projektu, t.j. po 

uzatvorení zmluvy s poskytovateľom. 

Starosta na záver poďakoval poslancom 

za účasť na zasadnutí a zasadnutie po-

slancov obecného zastupiteľstva ukon-

čil. 

Zapísal: Róbert Hričo 

Ing. Igor Németh 

starosta obce 

 

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA 

   

Narodil sa 
 

Pavol Parák 

rodičia:  

Ing. Peter a Mgr. 

Natália Parákoví  

 

Vitaj medzi nami! 

 

Manželstvo uzavreli 
Ing. Peter Plavucha a Henrieta  

Tománková 

Pavol Bacigál a Petra Lukačovičová 

Milan Šebo a Mgr. Michaela Hričová 

Anton Vjatrák a Veronika Kopáčiková 

Ing. Roman Baďurík a Ing. Viera 

Olejníková 

 

Opustili nás 
Eduard Kollár    

vo veku 76 rokov 

Pavol Kralovič  

 vo veku 87 rokov 

Vladimír Lovecký  

vo veku 75 rokov 

Ján Áč   

vo veku  67 rokov 

Mária Kobrtková  

vo veku 86 rokov 

Blandina Bacigálová  

vo veku 85 rokov 

  

           Odpočívajte v pokoji! 

 

  

  

 

 
 

 

 

         Jubilanti 
 

50 rokov 
Iveta Štefunková 

Peter Palšovič 

Vladimír Horváth 

Veronika Brunschwilerová 

Peter Révai 

Soňa Jursová 

Zdena Jambrichová 

Milan Siska 

Peter Hofer 

Ing. Ivan Levák 

 

60 rokov  
Milan Ivančík 

Miroslav Vrabec 

Bohumil Benkovský 

Štefan Palčo 

Dušan Záhorský 

 

70 rokov 
Jaroslav Štefunko 

Veronika Lovecká 

Viliam Križo 

Milan Siska 

 

80 rokov 
Anna Borgošová 

Jozef Križanovič 

Emília Balážová 

Terézia Matloňová 

 

90 rokov 
Mária Královičová 

Helena Lovecká 

Terézia Švehlová 

Alžbeta Paráková 

 

Našim jubilantom srdečne blahože-

láme! 
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ZO ŽIVOTA MIESTNEHO ODBORU MATICE SLOVENSKEJ 

V ABRAHÁME V III. ŠTVRŤROKU 2016 

Obyčajne v priebehu školských prázd-

nin, v období dovoleniek sa činnosť 

v oblasti kultúry, športu, spoločenského 

života spomaľuje a občania využívajú 

toto obdobie na oddych, rekreácie, 

výlety a pod. MO MS však v tomto 

období neustal vo svojej činnosti a jeho 

členovia absolvovali veľa spoločen-

ských podujatí. 

Zasadnutie Krajskej rady MS 

Trnavského kraja 

Po Krajskom sneme MS sa v Dunajskej 

Strede uskutočnilo prvé zasadnutie no-

vovytvorenej Krajskej rady, na ktorom 

sa uskutočnila voľba podpredsedov 

a tajomníka KR MS TTK. Do funkcie 

podpredsedov boli zvolení Ing. Viliam 

Oberhauser, CSc., člen predstavenstva 

MS, a Bohumil Čambál, predseda MO 

MS v Abraháme. Do funkcie tajomníka 

bola zvolená Eva Jandačková, vedúca 

oblastného pracoviska MS v Šamoríne. 

Vatra zvrchovanosti 

v Galante 

Tak ako každý rok organizovali MO 

MS v Galante s Domom Matice sloven-

skej v Galante dňa 10. júla v átriu DMS 

Vatru zvrchovanosti ako spomienkovú 

slávnosť na prijatie Deklarácie o zvr-

chovanosti Slovenskej republiky dňa 

17. júna 1992. Na podujatí sa zúčastnil 

aj predseda MS Ing. Marián Tkáč, 

prednostka OÚ Mgr. Júlia Gálová, 

primátor mesta Galanta, zástupcovia 

SMER, SNS a skupina našich matičia-

rov. 

Súťaž vo varení gulášu 

Dňa 16. Júla organizovala obec súťaž 

vo varení gulášu pod názvom Abra-

hámsky kotlík. Aj keď sa naše družstvo 

neumiestnilo na pódiových miestach, 

guláš sme uvarili výborný a s chuťou 

sme ho zjedli. 

Cykloturisti 

Každé 2 roky absolvujú cykloturisti 

z obcí združenia Životnými cestami 

Jána Palárika púť po cyklotrase z Ra-

kovej, rodiska Jána Palárika na Kysu-

ciach, po obciach, v ktorých pôsobil 

počas svojho plodného života. Pri kaž-

dej pamätnej tabuli alebo pomníku 

v týchto obciach od Rakovej po Štiav-

nické Bane mu preukazujú úctu a vďa-

ku položením venca a pietnou spo-

mienkou. Abrahám navštívili dňa 21. 

júla, kde ich privítal predseda MO MS 

Bohumil Čambál. Po položení venca 

k pamätnej tabuli na Obecnom múzeu 

boli pohostení v matičnom klube. 

V Abraháme sa k cykloturistom pridali 

a celú trasu cez Palárikovo až do Štiav-

nických Baní absolvovali naši občania 

Ľudmila Horváthová, Jaroslav Bilčík 

a Bohumil Čambál ml. 

Rezbársky deň 

Dňa 23.júla skupina našich členov spo-

ločne so zástupcami obcí Životnými 

cestami Jána Palárika z Majcichova 

a Opoja sa zúčastnila na Rezbárskom 

dni v Štiavnických Baniach. Cestou do 

cieľa účastníci položili vence k pomní-

kom Jána Palárika v obciach Hronské 

Kľačany, Starý Tekov a v Štiavnických 

Baniach. Po príchode do Štavnických 

Baní sme sa zúčastnili na slávnostnej 

svätej omši a v odpoludňajších hodi-

nách na kultúrnom programe, v ktorom 

vystúpil aj folklórny súbor Opojčanka 

z Opoja. 

Národné matičné slávnosti 

v Komárne 

Dňa 30. júla sa naši matičiari spoločne 

s matičiarmi z Holíča, Cífera, Dunaj-

skej Stredy a Šamorína zúčastnili na 

národných matičných slávnostiach 

v Komárne. Na dvojdňových matičných 

slávnostiach vystúpili na 3 pódiách 

desiatky folklórnych súborov a stovky 

účinkujúcich z celého Slovenska. Pri 

tejto príležitosti si matičiari prezreli 

Komárňanskú obrannú pevnosť, ktorá 

bola aj s odborným sprievodcom mimo-

riadne prístupná pre účastníkov sláv-

nosti, námestie Európy, most cez Du-

naj, mnohé historické stavby, sochy, 

precízne udržiavané ulice, mestské par-

ky a pod. Návštevníci si z tohto podu-

jatia odniesli nezabudnuteľné zážitky. 

Dožinkové slávnosti vo Veľ-

kých Úľanoch 

MO MS vo Veľkých Úľanoch zorgani-

zoval dňa 6. augusta mimoriadne vyda-

rené dožinkové slávnosti, na ktorých sa 

na pozvanie zúčastnili aj členovia 

z nášho MO MS. 

S obdivom sme sledovali organizačne 

veľmi náročné podujatie, v rámci kto-

rého obcou prechádzal pestrý sprievod 

historických aj súčasných žacích aj 

mlatebných strojov s ťahačmi a ďalšími 

mechanizmami. 

Súčasťou slávnosti boli stánky s ľudo-

vými remeselníkmi a ukážkami ľudovej 

tvorivosti. V kultúrnom programe vy-

stúpili folklórne a spevácke skupiny 

z obce a okolia. Odovzdanie dožinko-

vého venca gazdovi predviedla FS 

Jatelinka z Abrahámu. 

Zájazd do Hlbokého 

MO MS v Cíferi v rámci 100. výročia 

úmrtia národného buditeľa Svetozára 

Hurbana Vajanského organizoval zá-

jazd do jeho rodiska v Hlbokom. Nie-

koľko miest v autobuse ponúkli aj náš-

mu MO MS, z ktorého sa na zájazde 

zúčastnilo 6 našich členov. Po pre-

hliadke múzea zriadeného v Hlbokom 

Hurbanovcom si účastníci prezreli 

objekt fary, pomník J.M. Hurbana na 

miestnom cintoríne a záhradu liečivých 

bylín pri evanjelickom kostole. V pro-

grame zájazdu bola aj prehliadka zám-

ku a múzea v Holíči, prehliadka Hodo-

nína a slováckeho domu vo Veľkých 

Bojanoviciach. Zájazd sa uskutočnil 20. 

augusta. 

Vatra Ústavy 

Dňa 1. septembra zorganizovali spo-

ločne MO MS a obec Abrahám tradičné 

podujatie Vatra Ústavy v športovom 

areáli.  

Členovia MO MS sa aktívne zúčastnili 

prípravy tradičnej pobožnosti pri súsoší 

Sedembolestnej Panny Márie. 

Výstava fotografií žiakov zá-

kladnej školy 

Pri príležitosti hodových slávností MO 

MS v matičnej klubovni inštaloval 

výstavu historických fotografií žiakov 

ZŠ v Abraháme, prvoprijímajúcich detí. 

Komisia pre životné prostredie exklu-

zívne fotografie zo zaujímavých prí-

rodných zákutí z teritória našej obce, 

priebeh a práce na rekonštrukcii strechy 

kostola. Dušan Bilčík vystavil zaujíma-

vé fotografie rastlín, drevín, kvetín 

rastúcich v našom chotári. Výstava sa 

v dňoch 24. až 27. septembra tešila veľ-

kému záujmu návštevníkov aj žiakov 

ZŠ Michala Tareka. Veľké poďakova-

nie za vydarenú akciu patrí všetkým, 

ktorí sa na jej vzniku podieľali či už 

zapožičaním fotografií, ich spracova-

ním a nakoniec aj inštalovaním na 

výstavné panely. 

                  Bohumil Čambál 

predseda MO MS v Abraháme 

Vatra Ústavy 

V našej obci sa už stalo tradíciou, že si 

pripomíname prijatie Ústavy SR a pri 

tejto príležitosti pripravuje Miestny 

odbor Matice slovenskej v Abraháme 

v spolupráci so zástupcami obce Abra-

hám akciu „Vatra Ústavy“.  
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Nebolo to inak ani tento rok. Dňa 1. 

septembra v priestoroch športového 

areálu hasiči, medzi nimi zároveň aj 

členovia MO MS postavili vatru, ktorú 

slávnostne starosta obce Ing. Igor Né-

meth, prednostka Okresného úradu 

v Galante Mgr. Júlia Gálová a pred-

sedkyňa KR SMER-sociálna demokra-

cia PhDr. Renáta Zmajkovičová po 

príhovore starostu vo večerných hodi-

nách zapálili. 

Účasť občanov, členov MO MS bola na 

tejto akcii veľmi vysoká. Tešili sme sa 

z množstva hostí, medzi ktorými ne-

chýbali pozvaní matičiari z Galanty 

s predsedom Ing. Pavlom Lehotským, 

matičiari z Cífera s predsedom MUDr. 

Viliamom Hafnerom, matičiari z Veľ-

kých Úľan s predsedom Michalom 

Garajom. Pozvanie prijali Mgr. Vladi-

mír Kiš, správca farnosti, riaditeľka ZŠ 

Michala Tareka Mgr. Viera Lehotská 

s manželom, čestný člen MO MS Mgr. 

Štefan Murárik s manželkou, MUDr. 

Igor Sloboda, predseda OR SMER-

sociálna demokracia, Anna Gécová FS 

Jatelinka, Milan Královič, sponzor. 

V kultúrnom programe vystúpil spe-

vácky súbor „Slnečnice“, ktorý je zná-

my matičiarom hlavne z vystúpení na 

rôznych matičných slávnostiach a ak-

ciách. Do tanca a na počúvanie hral 

Igor Baďurík. O občerstvenie sa posta-

rali členovia výboru Miestneho odboru 

Matice slovenskej v Abraháme. 

Počasie nám prialo, nálada bola výbor-

ná a účastníci sa zabávali až do nesko-

rých nočných hodín. Táto akcia bola 

zároveň poslednou akciou matičiarov 

v priestoroch športového areálu v tomto 

roku a aj rozlúčkou s končiacim sa 

letom. Najbližšie nás čaká Mikulášske 

posedenie v priestoroch kultúrneho 

domu. 

Anna Klementová, MO MS Abrahám 

 Výstava fotografií počas ho-

dových dní 

Miestny odbor Matice slovenskej v 

Abraháme počas hodových dní vo svo-

jom klube sprístupnil širokej verejnosti 

výstavu fotografií končiacich ročníkov 

základnú školu v našej obci. Matičia-

rom sa podarilo získať fotografie z 19. 

až 21. storočia, ktoré po rozmnožení 

boli inštalované na panely, spolu 

s fotografiami detí z prvého svätého 

prijímania, rekonštrukciou strechy far-

ského kostola a fotografiami komisie 

životného prostredia pri OZ z krásnej 

Abrahámskej prírody. 

Výstava fotografií sa počas hodových 

dní od 24. do 26. septembra 2016 tešila 

veľkému záujmu zo strany našich spo-

luobčanov, rodákov a hodo-vých hostí, 

ktorí navštívili našu obce. Návštevnosť 

výstavy bola zaznamenaná v kro-nike 

Miestneho odboru MS. 

Výstava foto-

grafií sa stá-

va v našej 

obci tradí-

ciou, pretože 

v minulom 

roku sme in-

štalovali 

výstavu foto-

grafií pri 

príležitosti 

100. výročia 

narodenia 

kňaza 

a básnika katolíckej moderny Ferdinan-

da Svetloslava Veigla, ktorý pôsobil 

v našej obci. Predtým sme inštalovali 

zaujímavú výstavku svadobných foto-

grafií, ktorá vzbudila u občanov veľký 

záujem. 

Miestny odbor Matice slovenskej ďaku-

je všetkým občanom, ktorí zapožičali 

svoje rodinné fotografie, pretože bez 

ich pomoci by sme takého výstavky 

uskutočniť nemohli. Veríme, že do 

budúcich hodových dní sa nám podarí 

pripraviť ďalšiu výstavu so zaujímavou 

tematikou.  

Anna Klementová , MO MS Abrahám 

Abrahámski matičiari 

v Zalaváre 

Jedným z podujatí Miestnej organizácie 

Matice slovenskej v Abraháme v tomto 

roku bola púť do Zalaváru, bývalého 

Blatnohradu v Maďarsku, kde sa v 

parku sv. Cyrila a Metoda konala sláv-

nosť. V Blatnohrade vládli nitrianske 

knieža Pribina a jeho syn Koceľ. Sv. 

Konštantín a Metod sa tu zastavili spolu 

so svojimi žiakmi počas cesty do Ríma 

roku 867. Na tomto historickom mieste 

sa nachádza archeologický park, na 

ktorom sa roku 2013 pri príležitosti 

1150. výročia príchodu solúnskych 

bratov na územie Veľkej Moravy usku-

točnilo odhalenie súsošia sv. Cyrila 

a Metoda, na ktorom sa podieľalo Slo-

vensko, Bulharsko, Rakúsko, Slovinsko 

a Maďarsko. Tento rok sa podujatie 

uskutočnilo 18. júna za účasti ministra 

obrany Maďarskej republiky, veľvys-

lanca Slovenskej republiky v Budapešti 

Rastislava Káčera, ordinárov ozbroje-

ných síl Slovenskej republiky Mons. 

Františka Rábeka a Maďarskej republi-

ky Mons. Lászlá Bíra, predstaviteľov 

Slovenskej samosprávy Budapešti, 

zástupcov obcí zo združenia Životnými 

cestami Jána Palárika – Abrahám, 

Hronské Kľačany, Majcichov, Opoj, 

Raková a samosprávy obce Zalavár. Na 

stretnutí boli aj slovenskí a maďarskí 

vojaci. Obec Zalavár je miestom, kde si 

slovenský a maďarský národ spoločne 

uctieva dejiny, a tak prispieva k budo-

vaniu dobrých susedských vzťahov. 

Podujatie sa uskutočnilo v čase blížia-

ceho sa dňa sv. Cyrila a Metoda. Spo-

mienkové stretnutie sa začalo pri súsoší 

sv. Cyrila a Metoda hymnami oboch 

štátov a pokračovalo príhovormi pred-

staviteľov jednotlivých inštitúcií. Fran-

tišek Rábek požehnal slávnostne odha-

lenú informačnú tabuľu v slovenskom 

jazyku, ktorá tu doteraz chýbala. Ná-

sledne boli položené vence za jednotli-

vé zúčastnené organizácie a obce k 

súsošiu sv. Cyrila a Metoda (aj za obec 

Abrahám) a slávnosť pokračovala pri 

zostatkoch Baziliky svätého Hadriána, 

kde sa slúžila slovensko–maďarská 

svätá omša. Nasledovalo spoločné 

posedenie s vystúpením folklórneho 

súboru Rozmarín z Majcichova a folk-

lórnej skupiny Opojčanka z Opoja. Na 

záver chcem za všetkých účastníkov 

z Abrahámu poďakovať organizátorom 

za možnosť zúčastniť sa na tejto výz-

namnej slávnosti.  

M. Vrbovský 
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KYNOLOGICKÝ KLUB ABRAHÁM

Znovu sa Vám prihováram v mene KK 

Abrahám. V tomto roku sme organi-

zovali 3 skúšky z výkonu a jeden 

Nočný pretek – všetky tri podujatia 

mali super ohlas.  

Slovenská kynológia zažíva tento rok 

úžasné úspe-

chy – na 

Majstrovstvá

ch sveta všet-

kých plemien 

v Slovinsku 

sa  Jozef Ada 

muščin s Ha-

ryssonom, 

stal majster 

sveta, Slo-

vensko sa v 

družstvách 

umiestnilo na 

1. mieste a na Maj-strovstvách sveta 

nemeckých ovčiakov v Nemecku, sa 

Jozef Adamuščin stal vicemajster sveta, 

Slovensko skončilo na 3. mieste. 

Konkurencia bola ob-rovská, z celého 

sveta, o to viac si vážime športové 

výkony našich repre-zentantov. 

Na majstrovstvách sveta záchranár-

skych psov v Taliansku tiež bodovala 

pso-vodka zo 

Slo-venska – 

1. miesto si 

od-niesla 

Dag-mar 

Baňárová s 

Chesterom. 

Veľmi nás in-

špirovali a 

povzbudili 

úspechy 

Slovákov a 

snažíme sa 

pripraviť svo-jich zverencov na preteky. 

Ďakujeme za možnosť trénovať na 

ihrisku i za trpezlivosť ľudí bývajúcich 

blízko ihriska. Snažíme sa nerušiť, 

udržiavame poriadok a ďakujeme za 

pochopenie, že sa snažíme vychovať zo 

svojich psov socializované zvieratá. 

Aby ste nás dokázali lepšie pochopiť, 

skúsim vám postupne priblížiť, čo 

vlastne učíme svojich psov. 

Služobné plemená sú združené vo 

Zväze športovej kynológie SR. Tá má 

pod svojimi krídlami všetky Kyno-

logické kluby na Slovensku. Povoľuje 

organizovanie skúšok, pretekov, kva-

lifikačných pretekov, výstav a bonitácií 

po celej SR a na tieto akcie deleguje 

rozhodcov. Podujatia nahlasuje každý 

kynologický klub rok dopredu. 

Služobné plemená psov, ako sú ne-

meckí ovčiaci, rotweileri či dobermani, 

musia, kvôli chovnosti, zložiť skúšku z 

výkonu. Skúška sa skladá z troch 

oddielov – stopa, poslušnosť a obrana. 

Tu sa musí ukázať ich všestrannosť a 

schopnosť pracovať pod vedením člo-

veka tak, aby mal človek z neho osoh. 

Dnes sa vám pokúsim priblížiť pachové 

práce.. 

O stope sa vraví, že je to kráľovská 

disciplína. Schopnosť psov sledovať a 

rozlišovať pachy sa dá prirovnať k 

ľudskému lúšteniu rébusov a krížoviek. 

Cieľom je, aby pes sledoval stopu člo-

veka, na tej našiel a označil všetky 

predmety, ktoré človek, ktorého stopu 

pes sleduje, stratil, alebo odhodil. 

Športová kynológia sa zameriava na 

tzv. presné stopovanie psa. To znamená, 

že pes nosom overí každú šľapu po 

celej dĺžke stopy. Športové stopy sú 

podľa druhu a stupňa skúšok rôzne 

staré (od 20 minút, po niekoľko hodín), 

niekoľkokrát lomené v rôznych uhloch, 

môžu byť vedené cez poľné, alebo 

používané cesty, prekrížené stopou inej 

osoby a rôzne dlhé. Kladač stopy položí 

na stope niekoľko predmetov (z kože, 

gumy, plastu, textilu...), ktoré musí pes 

nájsť a označiť tak, že si pri nich ľahne, 

sadne, alebo ich prinesie psovodovi. Na 

tréningoch často používame vlastné 

kľúče, peňaženky, či telefóny. 

Každý človek má svoj osobný pach, 

každý človek iný tak ako otlačky 

prstov. K tomu sa pridávajú rôzne iné 

pachy – napr. používané kozmetické 

prípravky, spôsob hygieny, nosená obuv 

a oblečenie, profesia, bydlisko... K 

týmto všetkým pachom sa ešte pri-

dávajú pachy terénu, cez ktorý stopa 

vedie – pach rozšliapnutej pôdy, rastlín, 

zveri. Stopu veľmi ovplyvňuje aj po-

časie – teplota, vlhkosť, vietor. Cez 

všetky tieto okolnosti je psí nos schop-

ný sledovať stopu konkrétneho hľa-

daného človeka. 

 
Športové stopy sú vypracovávané psom 

na 10 m dlhej stopovacej šnúre, ktorej 

koniec drží psovod. Rozhodca posu-

dzuje spôsob vypracovania stopy a či 

pes našiel a označil všetky predmety. 

Pes sa nesmie dať vyrušiť pachom 

zveri, ani vybehnutú zver naháňať. 

Na stopovanie zveri a pomoc pri love 

slúžia poľovné psy. 

Záchranárske a lavínové psy vyhľadá-

vajhú ľudí po pachovom mraku, to 

znamená, že pri prehľadávaní terénu sa 

snažia zachytiť pach ľudí pod sutinami, 

alebo snehom, ktorý k nim priveje 

vietor. Podľa sily a smeru vetra určujú 

miesto, kde sa zavalení ľudia nachá-

dzajú. Neraz už psy našli, a tak za-

chránili deti, či starších ľudí, stratených 

napr. v lese. 

Ďalšie pachové práce sú vyhľadávanie 

drog, alebo výbušnín. Pes je schopný 

zachytiť nepatrné množstvo pachu a 

spoľahlivo psovoda dovedie k zdroju. 

Tieto schopnosti využívajú najmä col-

níci, ale z času na čas prehľadávajú psy 

aj budovy, napr. školy či štadióny. 

Pes je natoľko inteligentný, že po vý-

cviku na pachové práce, dokáže určiť aj 

zhodu pachov a podľa pachu nejakej 

veci, vie nájsť a označiť človeka, ktorý 

tú vec pri sebe mal, alebo mu patrí. 

Tomuto všetkému predchádza výcvik. 

Psovi musíme vysvetliť čo od neho 

chceme, ako má pracovať, čo má 

hľadať a potom ho za odvedenú prácu 

odmeniť. Nie každý pes je vhodný na 

pachové práce, veď ani my nemáme 

talent všetci na všetko. Predpoklad 

dobrého stopára sú vyrovnaná povaha, 

fyzická zdatnosť a dobrý tréner. Psie 

ňufáky dokážu to, čo žiadny človek, ani 

stroj. Ale my ľudia, ich vieme naučiť, 

aby to robili pre nás. 

O pachových prácach, psoch a o ich 

využití je nespočetné množstvo litera-

túry. Je to obsiahla téma, ktorá sa nedá 

úplne vtesnať do krátkeho článku, no 

chcela som objasniť na čo všetko 

dokážu ľudia využiť psí čuch. Možno aj 

vám niekedy takýto pes pomôže... 

Eva Kollárová 

 

VENČIŤ CUDZIEHO PSA? 

Psie útulky sú stále aktuálnou témou. 

Pomáhať im môžeme rôznymi spôsob-

mi – adoptovaním psíka, darovaním 

peňazí, granúl, či dobrovoľnou výpo-

mocou. Vedeli ste však, že psy z útulku 

treba venčiť a že to môžete robiť aj vy? 

Trnavský útulok založený Združením 

na ochranu zvierat ZOZ sídli na Ore-

šianskej ceste. A denne od 14:30 do 

18:00 (v zime do 17:30) má brány otvo-

rené pre dobrovoľníkov, ktorí sa neboja 

psíkov a chcú im umožniť dostať sa 

von z voliér a kotercov. V niektorých 

slovenských útulkoch (napríklad Slo-

boda zvierat v Bratislave) je potrebná 

registrácia. Tu vám však stačí len plno-

letosť a odvaha vziať na vôdzku cudzie 

zviera a môžete ísť venčiť. Nepotrebu-

jete dokonca ani obojok alebo vôdzku, 
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všetko vám bude zdarma poskytnuté 

priamo na mieste.  

Samozrejme sa dbá na bezpečnosť. 

Agresívne psy, či tie, ktoré chôdzu na 

vôdzke nezvládajú, sa dobrovoľníkom 

nezverujú. Von sa dostanú len tie, ktoré 

vedia, ako sa na ulici správne správať.  

Venčenie nechcených štvornohých mi--

láčikov je záslužným spojením príjem-

ného s užitočným. Pomôžete, urobíte si 

príjemnú prechádzku, možno sa aj za-

bavíte. Je to zároveň aj skvelý spôsob, 

ako spoznať psa, o ktorého adopcii 

uvažujete. Naskytá sa tu výborná príle-

žitosť vidieť, ako sa pes správa na 

vôdzke, k iným psom, či k ľuďom. 

Možno si hneď po pár metroch poviete, 

že nebude pre vás ten pravý. A naopak, 

možno sa vám váš chlpatý spoločník 

zapáči natoľko, že u vás napokon nájde 

nový domov. Koniec koncov, to je 

hlavným cieľom útulkov – zachraňovať 

opustené zvieratá a dať im šancu na 

lepšie zajtrajšky. 

Helena Sisková 

 

Recenzia novej knihy 

Poľovníctvo v Trnavskom samosprávnom kraji 

Tibor Mikuš a kolektív 

Trnavský samosprávny kraj, Západoslovenské múzeum: Trnava, 2015, 200 s. ISBN 978-80-85556-22-3. 

 

 
Dostala sa mi do rúk pozoruhodná knižka 

o poľovníctve (ale nielen o ňom) od pred-

sedu nášho samosprávneho kraja T. Mikuša 

a spoluautorov. Pozorne som sa do knihy 

začítal a považujem za dôležité, aby som 

vám túto knižku podrobnejšie predstavil. 

Knižka podrobne a pritom veľmi prehľadne 

informuje aj o práci poľovníkov v Abrahá-

me. Hovorí o poľovníctve, ale cez poľov-

níctvo nám dovoľuje nahliadnuť do histórie, 

spoznať prírodu, zver, načrtnúť vývoj  sme-

rovania v ochrane prírody.  

Autori otvárajú knihu náčrtom vývoja po-

ľovníctva na Slovensku. Málokto vie, že po-

ľovníctvo ako také sa začalo formovať až 

od r. 1920, keď vznikol prvý Lovecký 

ochranný spolok na Slovensku. Čo bolo 

dovtedy? Tisícročia lovci zver lovili na 

obživu. Prvé nástroje zhotovené z kostí 

uhynutých alebo ulovených zvierat pochá-

dzajú už z doby ľadovej. Na Slovensku sa 

našiel kostený oštep, ktorého vek sa od-

haduje na 400 000 rokov! Človek sa vý-

razne vyčlenil z prírodného spoločenstva asi 

8000 rokov pred n.l. Človek objavil nové 

možnosti zabezpečiť si dostatok potravy 

(najskôr zberači, neskôr cielené hospodár-

stvo) a lov sa stal doplnkovou činnosťou. 

V novodobej histórii právo lovu upravovali 

zákony od r. 1095 (kráľ Ladislav I.), neskôr 

Žigmund (1426) vydal poriadok na využí-

vanie lesov, Vladislav II. (1504) zakázal lov 

poddaným. Lov sa stal zábavou pre šľachtu. 

Karol III. (1729) už musel zaviesť pravidlá 

ochrany niektorých druhov zveri, najmä 

v období odchovu mláďat. Napriek týmto 

opatreniam sa stavy divej zveri významne 

znižovali (obdobia hladu, vojen a plošných 

epidémií). Mária Terézia pochopila hrozbu 

nekontrolovaného lovu a „nehospodárenia 

s divou zverou“ a už v  polovici 18. stor. 

dala právo lovu pod prísnu ochranu. Začali 

sa prenájmy poľovných revírov. Napriek 

tomu sa z konca 19. stor. objavili správy 

o vymieraní divej zveri v prírode. Nastúpil 

nový fenomén – ochrana a regulácia stavov 

divej zveri. Tento projekt sa spájal s via-

cerými šľachtickými rodmi. V tomto období 

sa k nám dostali napr. muflóny. Vzniklo aj 

ustanovenie o potláčaní túlavých mačiek 

a psov v revíroch. Formovalo sa poľovníc-

tvo, ktoré sa  stalo  systémom ochrany a re-

gulácie stavov divej (poľovnej) zveri v da-

nom regióne. Po roku 1920 sa tvoril funk-

čný systém, ktorý sa snaží udržať rovno-

váhu medzi prírodou a hospodárením, eko-

nomikou a životným prostredím. V súčas-

nosti už nemožno udržať zdravú populáciu 

ktoréhokoľvek druhu divej zveri v prírode 

bez dohľadu človeka. Organizácia poľov-

níctva sa dostala na takú vysokú odbornú 

úroveň, že funkcia poľovného hospodára 

vyžaduje nielen obrovské celoživotné skú-

senosti, ale aj teoretické vedomosti, prak-

ticky denný kontakt s okresným poľovníc-

kym zväzom a okresným lesným úradom. 

Táto činnosť sa pomaly stáva zamestnaním 

s vysokoškolským vzdelaním. 

Naše poľovnícke združenie je v oblasti, kde 

je prevaha ornej pôdy s minimom lesných 

porastov (najmenej na Slovensku!). Aj preto 

máme v revíri najmä drobnú zver – bažanta 

a zajaca. Vodné plochy sa každoročne me-

nia, od množstva vody zavisí výskyt kačky 

divej. Zdá sa, že súčasný stav poľnohos-

podárskej výroby najmenej prekáža srnčej 

zveri, ktorej sa pomerne dobre darí. Zau-

jímavé sú štatistiky odlovu zveri v Trnav-

skom samosprávnom kraji (spolu) – počty 

klesali od r. 1974 po súčasnosť z 59 201 na  

4096 (zajac poľný), 26 307 na  6203 

(bažant), jarabica z 10 337 na 2809 r. 1975 

(odvtedy sa neloví), odlov srnčej sa pohy-

buje okolo 500/ročne, od r. 1983 sa objavu-

je aj diviak, ktorý v nížinatých revíroch 

dovtedy nebol. Štatistiku bažantov skresľujú 

chovy z bažantníc. V našej prírode sa vý-

znamne znížil počet divožijúcich zajacov, 

bažantov, jarabice prakticky vymizli, drop 

sa vytratil už okolo roku 1970. Srnčia zver 

sa navýšila preto, lebo odlov bol roky na 

rovnakej úrovni a šetrili sa srny. Zníženie 

stavov sa spája jednoznačne s intenzifiká-

ciou poľnohospodárstva, pestovaním mono-

kultúr na obrovských plochách, výkonnej-

šou zberovou technikou, chemizáciou a pod. 

Drobná zver nemá podmienky pre život. 

Tam, kde ich nájde, tam sa jej darí. Prí-

kladom sú väčšie neobhospodarované plo-

chy napr. letiská, pozemky pri obchodných 

domoch alebo veľkých závodoch  (Trnava, 

Bratislava), kde sa premnožili zajace, do-

konca jarabice, kde sa dokonca organizuje 

ich odchyt a pod.  

Poľovníctvo to nie je len ochrana a lov 

zveri. Patrí sem aj kynológia a strelectvo. 

O našich kynológoch som niečo napísal 

v minulom čísle. V recenzovanej knihe sa 

menovite spomína aj náš člen Ján Lovecký, 

ktorý je nielen chovateľ, ale aj významný 

organizátor Memoriálov Jozefa Kadleca a 

funkcionár, ktorý pracoval ako kynologický 

referent pri okresnom výbore PZ v Galante. 

Ján Lovecký za túto a ďalšiu záslužnú prácu 

dostal najvyššie vyznamenania poľovnícke-

ho zväzu (včítane Strieborného kamzíka). 

V strelectve preslávil naše PZ Vladimír Ko-

páčik, ktorý dosahoval opakovane vynikajú-

ce výsledky v streleckých pretekoch, ktorý 

reprezentoval Slovensko na významných 

súťažiach a natrvalo sa zapísal do dejín 

strelectva. Dokonca po nepríjemnom a váž-

nom zranení ruky sa stal seniorským maj-

strom Európy! Zmienku si zaslúžila aj 

srnčia trofej M. Královiča z r. 1989 s hod-

notou 183,45 b CIC, čo bol v tom období 

slovenský rekord a uvádzal sa vo viacerých 

poľovníckych encyklopédiách. 

V knihe ma zaujali aj historické poľovnícke 

pamiatky v TSK – kačenáreň v Kopčanoch, 

bažantnica v Holíči a samozrejme nádherné 

poľovnícke kaštiele (Dechtice, Dolné Ore-

šany, Buková). Aká škoda, že sa nezachoval 

aj náš abrahámsky kaštieľ! Práve v týchto 

poľovníckych kaštieľoch sú výstavy unikát-

nych trofejí a zbraní. Kniha predstavuje aj 

muzeálne exponáty múzeí v Piešťanoch, 

Galante, Hlohovci ale aj v Západosloven-

skom múzeu v Trnave.  

Kniha je mimoriadne dobre zdokumentova-

ná, obsiahla širokú problematiku prehľado-

vým spôsobom, je dostupná nielen odborní-

kom z poľovníckej praxe, ale aj širokému 

okruhu záujemcov o dané témy. Pre nás je 

mimoriadne cenné aj to, že autori citujú 

Abrahámske noviny – konkrétne mnohé 

práce o činnosti Poľovníckeho združenia 

Dudváh, ktoré boli publikované od roku 

2007 do 2014. Aj takýmto spôsobom sa cez 

Abrahámske noviny  dostáva naša obec do 

povedomia celého samosprávneho kraja.   

Prof. MUDr. Marián Bernadič, CSc.  
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JESEŇ V MATERSKEJ ŠKOLE 

Takmer po dvoch mesiacoch plných 

pohody, slnka a nových zážitkov sa 

otvorila brána materskej školy dňa 2. 

septembra 2016 a opäť ožila detským 

smiechom, radosťou, ale aj plačom 

malých detí, ktoré sa ťažšie lúčili so 

svojimi rodičmi. Prešiel mesiac od 

nástupu a deti sa postupne adaptujú 

v novom prostredí. Tešíme sa na nové 

spoločné dobrodružstvá, zážitky a pre-

kvapenia. Veríme, že pobyt detí v MŠ 

ich obohatí o nové poznatky, skúsenosti 

a krásne zážitky prežité v kruhu kama-

rátov.  

Cez prázdniny sa na našom školskom 

dvore zrealizovalo vybudovanie nového 

detského záhradného náradia z agátové-

ho dreva, ktoré bolo financované 

z občianskeho združenia „Muška Svet-

luška“, kam nám mnohí z vás prispe-

li 2% daní. 

  Pod názvom „Rozlúčka so záhra-

dou“ uskutočňuje naša materská škola 

každý rok  jesenné tvorivé dielne. Hlav-

ným zámerom je aktívnou tvorivou 

činnosťou zlepšiť vzájomnú spoluprácu 

rodiny a školy. V spolupráci s rodičmi 

tvorivo využiť prírodný materiál na 

rozvoj environmentálneho cítenia a 

manuálnych zručností detí, citlivo vní-

mať krásy prírody, jej čara a jedineč-

nosti, vedieť ju chrániť a zveľaďovať. 

K jeseni neodmysliteľne patrí zber 

úrody a plodov. Ich použitie je rôzno-

rodé, no pri práci s nimi v tvorivých 

dielňach máme možnosť využiť svoje 

zručnosti, fantáziu a kreativitu. Radosť, 

aká panovala pri práci a pyšné deti na 

svojich rodičov – to sa nedá ani opísať. 

Tešili sa nielen zo svojich výrobkov, 

ale aj z prác svojich kamarátov. Rodičia 

nás prekvapili svojimi výrobkami z 

prírodnín zhotovenými doma s deťmi. 

Pripravili aj sladké prekvapenie – kolá-

če z jesenných plodov, za ktoré im 

ďakujeme. 

Po skončení prác v triedach sme sa 

presunuli na školský dvor, kde nás pri 

výstavke tekvíc, čakala „Pani Jeseň“ a 

bola veľmi smutná, lebo nevedela pre-

čítať deťom rozprávku O repe, ktorá sa 

jej stratila z knižky. Poprosila preto deti 

o pomoc pri hľadaní postavičiek. Deti 

ochotne súhlasili a vydali sa k jedno-

tlivým stanoviskám, kde našli postavič-

ky a s nimi riešili rôzne úlohy a preko-

návali prekážky. Po splnení všetkých 

úloh im pani Jeseň poďakovala a tešila 

sa, že postavičky z rozprávky sú späť. 

Za odmenu ich pozvala na hostinu pe-

čených zemiakov s maslom, sladkých 

koláčikov i rôznych ovocných čajov. 

Deti boli za svoju ochotu a šikovnosť 

odmenené farbičkami a lampiónmi (aj 

tie boli zakúpené z OZ Muška Svetluš-

ka). Naďalej budeme v tejto práci po-

kračovať a hľadať nové nápady a mož-

nosti využitia dobrej spolupráce rodi-

čov, starých rodičov a pani učiteliek z 

materskej školy pre prospech všetkých 

detí. Na tejto akcii sa vždy podieľa celý 

kolektív škôlky – aj kuchárky, ktoré sú 

už na dôchodku – čo tiež upevňuje dob-

ré pracovné aj osobné vzťahy. Veľké 

ďakujem patrí aj všetkým rodičom, 

starým rodičom, ktorí akokoľvek pri-

speli k tomu, aby tento deň bol pre deti 

výnimočný. 

 Dňa 8.10.2016 sa uskutočnila brigáda 

rodičov na školskom dvore, kde sa 

obrúsila stará farba a spravili sa nové 

nátery na detskom záhradnom náradí. 

Touto cestou im chceme srdečne poďa-

kovať. 

V mesiaci október si pripomíname 

sviatok „Úcta k starším“. Pre naše de-

ti z materskej školy je samozrejmosťou 

potešiť všetkých starých rodičov a pre-

javiť im úctu. Potešíme ich už len tým, 

že prídeme na ich posedenie a sprí-

jemníme im chvíle naším kultúrnym 

programom. Prajeme im veľa zdravíč-

ka, lásky a pohody v kruhu ich najbliž-

ších.  

 

Katarína Ostrožanská 

učiteľka MŠ Abrahám 
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ZÁKLADNÁ ŠKOLA MICHALA TAREKA V ABRAHÁM

OTVORENIE ŠKOLSKÉ-

HO ROKA 2016/2017 

Čím je človek starší, zdá sa mu, že čas 

beží rýchlejšie. Hovorí sa, že väčšina 

spomienok je suvenír z lepších časov. 

Akoby to bolo včera, keď naša škola 

oslávila 85 rokov.  

Hoci nám hneď na začiatku školského 

roka 2016/2017 počasie veľmi neprialo, 

pondelok 5. september bol pre nás opäť 

výnimočný, pretože rady našich žiakov 

rozšírili malí prváčikovia. Pre nich bolo 

všetko iné – nové tváre, školské tašky, 

očakávania. Piatakov zase prekvapili 

prerobené priestory. Aj niektorí starší 

žiaci sa už tešili, no väčšina by ešte rada 

zostala mesiac doma. Áno, čas beží ne-

skutočne rýchlo. Pre prázdniny to zrej-

me platí dvojnásobne, pretože utiekli 

ako voda a už-už sme sa hrnuli späť do 

školy. 

Tentoraz sme sa zišli v hale. Okrem 

žiakov sa na slávnostnom otvorení tra-

dične zúčastnili pedagógovia,  prevádz-

koví zamestnanci i rodičia. Čisté okenné 

tabule nás chránili, ale nijako neodlu-

čovali od nevľúdneho jesenného poča-

sia. Ako sme obracali listy v knihe spo-

mienok, pozorovali sme chvíľami, ako 

to vonku vyzerá. Nostalgiu, ktorú umoc-

ňovalo počasie, rozptýlili slová pani 

riaditeľky, ktoré sa stali prvou kapitolou 

knihy nového školského roka. Prívetivo 

škole zaželali len to dobré aj starostovia 

obce Abrahám a obce Hoste. Do duše 

žiakov prehovorila i knihovníčka pani 

Horváthová práve o dôležitosti čítania 

kníh a zároveň tak otvorila ďalší ročník 

súťaže  

KAŽDÝ ŽIAK JE ČITATEĽOM 

KNIŽNICE. 

Príbehy v knihách sú nádherné. Žijú 

svojím životom v mysliach tých, ktorí 

ich čítajú. A pretože ľudia sú rôzni, nie 

sú stroje spracúvajúce záznam, príbehy 

sa menia. Nahrávka vo formáte mp3 

síce časom kvalitu nestratí, ale ani žiad-

nu navyše nezíska. Obyčajný príbeh, 

ktorý si človek prečíta znova, mu však 

môže dať ešte viac. Okrem príbehov 

knihy zachytávajú históriu, významné 

momenty a okamihy. 

Človek v živote prežije nespočetne veľa 

okamihov. Mnohé prejdú len tak, bez 

toho, aby si ich nejako všimol. Avšak 

niektoré chvíle sa vryjú do pamäti na 

celý život. Stanú sa nezabudnuteľnými 

a neopakovateľnými. Môžeme ich pre-

žiť len raz. 

Fotoaparáty a kamery sú prístroje na 

zachytenie takýchto okamihov. V sku-

točnosti však dokážu zachytiť oveľa 

viac. Prezradia skryté city, ktoré nedá-

vame najavo. Vďačnosť za ľudí, ktorí 

stoja vedľa nás. Môžu prezradiť naše 

sny a túžby – sčasti splnené a sčasti 

nie. 

Mgr. Róbert Knapp 

 

ŠARKANIÁDA 

Viete si predstaviť jesenný vietor bez 

šarkana? Nie? Práve preto v stredu 12. 

októbra 2016 sa v našej základnej škole 

konala Šarkaniáda. Zúčastnili sa na nej 

hlavne deti z prvého stupňa, ale stretli 

sme tam aj zopár starších žiakov. Nie-

ktoré šarkaníky protestovali, nechcelo 

sa im vzlietnuť. Tie, ktoré sa hneď 

umúdrili, vyleteli krásne do výšky. Na 

školskom ihrisku bola dobrá nálada aj 

napriek tomu, že niektorým deťom šar-

kany uleteli, alebo možno nevzlietli tak 

vysoko, ako by si to ony želali.                               

Na konci čakali na deti chutné horúce 

zemiačiky priamo z pahreby a teplý 

čajík.                              

Ďakujeme za pomoc všetkým pani uči-

teľkám aj našim šikovným deviatakom.    

Krisztína Kuštárová 
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ŠPORTOVO –ZÁBAVNÉ 

POPOLUDNIE POČAS 

ŠARKANIÁDY 

Školský parlament v zastúpení žiakov 7. 

a 9. ročníka sa už začiatkom októbra 

začal aktívne zaujímať o dianie v našej 

škole a dňa 12.10.2016 sa zapojil do „ 

ŠARKANIÁDY“  športovo–zábavným 

popoludním. Obrovský šarkan, ktorý 

bol naším siedmackým „reprezentantom 

ŠARKANIÁDY“, sa nám však po chví-

li stratil v diaľavách jesennej oblohy.  

Nikto z nás ale neprestával veriť, že sa 

nájde. A tak sa aj stalo. Počas futbalo-

vého zápasu siedmakov sa medzi dve-

rami zjavili dvaja šikovní piataci, ktorí 

ho objavili v kríkoch. Naša radosť bola 

ohromná, a tak sme v športovaní pokra-

čovali naďalej. Užili sme si skvelé 

chvíľky pri basketbale, do ktorého sa 

zapojil aj jeden z nálezcov nášho šarka-

na.  Žiaci 9. ročníka tiež nezaháľali, sú 

za každú zábavu. Teraz dokonca v sebe 

nezapreli skutočných „zálesákov“ a po-

mohli so založením ohniska, ktoré slúži-

lo na prípravu úžasných pečených ze-

miačikov. Pochutnali si na nich takmer 

všetci účastníci pri spoločnom posedení 

s občerstvením. Už sa tešíme na ďalšie 

spoločne strávené chvíle, kedy starší 

žiaci budú pre mladších pozitívnym 

príkladom a ukážu im, že byť žiakom 

našej školy je „úžasné“.          

Mgr.Martina Žgančíková 

 

 „PAMÄTNÉ MINCE“ NA HO-

DINÁCH DEJEPISU 

Počas prvého októbrového týždňa sa 

žiaci 6. ročníka zmenili počas hodín 

dejepisu nielen na historikov, ale aj 

umelcov.  Ako sa im to podarilo? Počas 

pátrania po stopách prvých národov 

žijúcich na území Slovenska natrafili aj 

na stopy po dávnovekých Keltoch a zis-

tili, že v rámci stredoeurópskeho prie-

storu je Slovensko mimoriadne obdare-

né bohatstvom nálezov keltských mincí 

známych pod názvom BIATECI. Na 

území dnešného Slovenska si každé 

keltské centrum razilo vlastné mince. 

Kelti priniesli so sebou do nitrianskej 

oblasti najstaršiu rímsku mincu, 

tzv. aes grave čiže „ťažká meď” s 

hmotnosťou takmer 0,25 kg. Ar-

cheológovia ju objavili v keltskej 

osade na úpätí vrchu Zobor. Je to 

unikát v strednej Európe. A  šies-

tackými  unikátmi sa stali nami 

vytvorené keltské mince a pamätné 

min-ce z 21. storočia. Tie reflektujú 

dnešnú dobu, predovšetkým naše 

záujmy a ži-votné postoje. Pri tvor-

be mincí sme využili rôzny mate-

riál, napr. aj vynikajúce „slané 

cesto“. A aké je posolstvo nášho projek-

tu? Nezabúdať na to, čo bolo, zároveň si 

vážiť všetko, čo nám dnešná doba po-

skytuje, a snažiť sa zachovať čo najviac 

dobrého pre budúce generácie.  

Mgr. Martina Žgančíková 

ROK ČITATEĽSKEJ GRA-

MOTNOSTI 

Školský rok 2016/2017 je „Rokom 

čitateľskej gramotnosti“ a nesie sa pod 

heslom „Myslenie je pohyb“. Národný 

ústav certifikovaných meraní (NÚCEM) 

totiž zistil, že výsledky slovenských 

žiakov v matematickej, čitateľskej a prí-

rodovednej gramotnosti zaostávajú za 

priemerom krajín OECD. Pokles úrovne 

čitateľskej gramotnosti však nie je ty-

pickým javom iba pre Slovensko, ale 

týka sa aj iných krajín. V tejto súvislosti 

sa začína hovoriť o novom fenoméne – 

bibliofóbii alebo o tzv. a-gramotnosti. 

Ide o trvalú ľahostajnosť voči čítaniu 

a knihám. Niektoré európske krajiny, 

ako napr. Belgicko, Španielsko a Fran-

cúzsko, prijali na zlepšenie úrovne čita-

teľskej gramotnosti rôzne plány a pro-

gramy. Slovensko sa pridáva tiež. Mi-

nisterstvo školstva v rámci Národnej 

stratégie zvyšovania úrovne a kontinu-

álneho rozvíjania čitateľskej gramotnos-

ti pripravilo rozličné taktické iniciatívy. 

Vychádzalo predovšetkým z myšlienky, 

že čítanie nie je len pohybom myšlie-

nok. Jeho rozvoj úzko súvisí aj s po-

hybom tela. Šport prispieva nielen k bu-

dovaniu zdravia, ale aj k prekonávaniu 

pohodlnosti, a teda k budovaniu vytrva-

losti, cieľavedomosti, sústredenosti. Čí-

tanie si tiež vyžaduje „tréning“ spojený 

s pravidelnosťou, sústredenosťou, po-

zornosťou a koncentráciou. Veď predsa 

aj v antickom Grécku už platilo staré 

známe „KALOKAGATIA“, že rozvoj 

duševných schopností, medzi ktoré patrí 

aj čítanie s porozumením, má byť har-

monicky spojený s všestranným teles-

ným rozvojom a naopak. Nakoľko sme  

v našej škole verní nielen tradíciám, 

úcte k našim predkom, k samotným de-

jinám ľudstva, ale aj pestovaniu typic-

kého športového ducha v zmysle „fair 

play“, naše rozhodnutie je jednoznačné. 

Svojím vlastným pričinením prispejeme 

v tomto školskom roku k rozvoju čita-

teľskej gramotnosti našich žiakov v čo 

najväčšej možnej miere, a to  prostred-

níctvom rôznych zaujímavých aktivít 

v priebehu celého školského roka. 

(zdroj: https://www.minedu.sk/rok-

citatelskej-gramotnosti-bude-o-pohybe-

mysle-aj-tela/) 

Čo sa týka vyučovania anglického jazy-

ka v našej škole, žiaci 7. ročníka budú 

mať možnosť rozvíjať si svoju čitateľ-

skú gramotnosť aj prostredníctvom 

veľmi pútavého a zaujímavo spracova-

ného časopisu R & R z vydavateľstva 

BRIDGE PUBLISHING HOUSE, ktorý 

je vhodný pre rozvoj jazykovej úrovne 

A1 až A2. (foto: http://www.bridge-

online.cz/rr/). Časopis nám ponúka 

možnosť zapojiť sa aj do celoročnej 

súťaže pod názvom „THE LAND OF 

AWESOME“ (Krajina úžasných). Spo-

ločne sa pustíme do plnenia dobrodruž-

ných misií v „Krajine úžasných javov,“ 

ktorá je plná nadprirodzených bytostí. 

Vďaka vytvoreniu postavy svojho hrdi-

nu zažijeme nielen rôzne dobrodružstvá, 

ale získame aj čitateľské zručnosti  pro-

stredníctvom ktorých si zlepšíme našu 

angličtinu. A čo dodať na záver? Pridaj-

te sa k nám a motivujte svoje deti, vnú-

čatá nielen k čítaniu, ale k celému roz-

voju ducha v zmysle „KALOKAGA-

TIA“.  

Mgr. Martina Žgančíková 
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PROGRAM NA 

OCHRANU ŽIVOTNÉHO 

PROSTREDIA: ZBIERAM 

BATERKY 

V školskom roku 2016/2017 pokraču-

jeme v celoštátnom programe pre ochra-

nu životného prostredia s názvom 

„Zbieram baterky“. Zber bateriek bude 

prebiehať do 15. júna 2017. Zbierať a 

odovzdávať môžete batérie z digitál-

nych fotoaparátov, hodiniek, note-

bookov, diaľkových ovládačov, mobil-

ných telefónov, hračiek alebo ručného 

elektrického náradia. Zozbierané batérie 

treba priniesť do školy a odovzdať ko-

ordinátorke projektu p. učiteľke Mgr. 

Ingrid Zelmanovej.  Zozbierané batérie 

budú odovzdané spoločnosti INSA s. r. 

o., ktorá prevádzkuje najmodernejšiu 

technológiu na spracovanie prenosných 

batérií. Podrobnejšie informácie o zbie-

raných batériách ako aj o priebehu sú-

ťaže môžete získať od koordinátorky 

projektu alebo si prezrieť stránku 

 www.zbierambaterky.sk. 

Ďakujeme, že chránite životné 

prostredie! 

Mgr. Ingrid Zelmanová 

 

ČEREŠŇA UPROSTRED 

ZÁHRADY 

 

Keď sa vietor rozfúka, 

keď kvet zo zeme vykúka, 

vyleziem na strom, do výšky 

a nebudem potrebovať knižky, 

aby som cítila krásu jarnú 

a vo vzduchu vôňu nádhernú. 

 

A moja čerešňa v bielom kvete 

bude mi domovom v šírom svete. 

Z jej výšky uzriem všetky kvety 

i staré susedy a tety, 

v lete z nej čerešne budem mať 

a na jeseň sa budem z lístia radovať. 

 

Ona, čo stojí uprostred, 

zatieni svojou krásou svet. 

Všetky ruže sa pred ňou sklonia, 

lebo hoci ruža krásne vonia, 

nie je z nej žiaden úžitok. 

Zato z čerešne plodov prebytok. 

 

Darmo je vravieť, že je malá, 

lebo ona tam odvždy stála. 

Vždy bola vyššia odo mňa, 

aj keď mala len meter, dva. 

Aj ja budem pri nej navždy stáť 

a navždy ju budem rada mať. 

Anna Šimonová, 8.roč. 

 

Cesta do budúcnosti 

Tá loď, čo sa plaví do neznáma... 

Ak chceš, tak so mnou poď! 

Vydáme sa na cestu časom. 

Spoznáme budúcnosť. 

 

Uvidíme, čo sa stane 

zajtra, snáď i o rok. 

Či sa ešte dožijeme 

nových spomienok. 

Anna Šimonová, 8.roč. 

 

 

PÚŤ MILOSRDENSTVA FARNOSTÍ  

ABRAHÁM A MAJCICHOV 

 

Koniec tohtoročných letných prázdnin 

poskytol priestor pre skvelý nápad 

našich duchovných otcov spojiť dve 

farnosti Abrahám a Majcichov (z dvoch 

dekanátov Sereď a Trnava), ktoré boli v 

dávnejšej minulosti jednou farnosťou, a 

uskutočniť pešiu púť pri príležitosti 

Svätého roka milosrdenstva. Jej cieľom 

bolo prejsť bránou milosrdenstva v 

trnavskej Katedrále sv. Jána Krstiteľa 

vo sviatok jeho mučeníckej smrti. Cesta 

našej púte, dlhej asi 20 km, viedla kvôli 

bezpečnosti mimo hlavných ciest, no o 

to zaujímavejšou bola, zvlášť pre deti. 

Zároveň poskytla možnosť na zopár 

zastavení, počas ktorých sme spoločne 

hľadali indície k skutkom duchovného 

a telesného milosrdenstva, zašifrova-

ným vo výňatkoch zo Svätého písma a 

opisoch všedných životných situácii. 

Na začiatku sme všetci – aj ako pa-

miatku – dostali „Sprievodcu pútnika“, 

kam si hlavne deti po uhádnutí nalepo-

vali obrázky, zobrazujúce jednotlivé 

skutky milosrdenstva. Významnou 

zástavkou bola aj návšteva mariánskeho 

pútnického miesta v Trnave-Modranke, 

kde nás privítal s veľkou radosťou vdp. 

Alojz Lackovič a oboznámil nás s his-

tóriou tohto vzácneho miesta. Potom už 

naše kroky viedli Trnavou až k cieľu 

našej púte – ku Katedrále sv. Jána Krs-

titeľa. Po prekročení Svätej brány milo-

srdenstva sme spoločne poďakovali za 

všetky preukázané milosti a dobrodenia 

svätou omšou, ktorú celebrovali du-

chovní otcovia: dp. Vladimír Kiš 

z Abraháma a dp. Branislav Popelka z 

Majcichova. V jej závere zaznelo po-

ďakovanie nielen za odvahu a výdrž 

putujúcich, za vytvorenie milého a 

obohacujúceho spoločenstva, ale aj za 

niekoľkoročnú vzájomnú spoluprácu a 

podporu dvoch vzácnych kňazov, pria-

teľov a susedov. 

 

 

 

 

 

 

Obecný úrad v Abraháme oznamuje nájomcom hrobov na Obecnom cintoríne v Abraháme, 

 že  nájomné zmluvy na užívanie hrobových miest sú uzatvorené do 31.12.2016. 

 Nové nájomné zmluvy sa budú uzatvárať v roku 2017  

 po vyzvaní správcom cintorína – Obecným úradom v Abraháme.  

http://www.zbierambaterky.sk/
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STRETNUTIE NAŠICH SENIOROV

   

Dňa 19.10.2016 v popoludňajších hodi-

nách z  príležitosti mesiaca  úcty  k 

starším sa uskutočnilo v kultúrnom 

dome stretnutie našich seniorov. Pre  

účastníkov stretnutia si pripravili  pek-

né vystúpenia vo svojich  programoch 

deti Materskej školy v Abraháme a 

žiaci Základnej školy Michala Tareka v 

Abraháme pod vedením triednych pe-

dagógov. V  programe sa taktiež  pri-

hovorili pani Ľudmila Horváthová,  

starosta  obce Ing. Igor Németh a dôs-

tojný  pán Vladimír Kiš. Pre všetkých,  

ktorí prijali pozvanie a  mohli sa zú-

častniť  stretnutia  bolo pripravené  

stolovanie  s občerstvením a chutným 

jedlom. Každý účastník si odniesol so 

sebou malú pozornosť. Je dobré,  keď 

naši starší spoluobčania majú možnosť 

sa spolu stretávať, porozprávať sa o 

svojich starostiach i radostiach každo-

denného života,  no hlavne byť  neustá-

le v spoločnosti a užívať si jeseň života. 

Úcta k starším nesmie byť len krátko-

dobým, každoročným  prejavom v 

mesiaci  október, ale  musí byť sústav  

ná, trvalá, smerovaná  od mladších k 

starším,  pretože  práve tí im  môžu 

svojim  vekom nadobudnuté životné 

skúsenosti  odovzdať. Nezabudnime sa 

teda starším vždy  pozdraviť,  pretože 

to je prejav nielen úcty, výchovy ale ja 

rešpektu. 

Ing. Igor Németh 

starosta obce 

Obec Abrahám Vás pozýva na 

IV. Vianočné trhy v Abraháme 
V sobotu,  10. decembra 2016 v kultúrnom dome v Abraháme od 14 

00 
h 

Už tradičné stánky ponúkajúce vianočnú výzdobu, medovníčky, med, vianočné oplátky, 

remeselné výrobky,  výrobky  detí ... 

Novinka v rámci Abrahámskych trhov  akcia  Dajme veciam novú šancu   

Každý s nás má doma niečo, čo z rôznych dôvodov stratilo alebo nenašlo uplatnenie v  domácnosti.  

Dávame Vám možnosť vymeniť alebo predať veci, ktoré Vám už  neslúžia ale iným by padli na úžitok.  

Môžete predávať vy osobne, alebo tovar z cenou odovzdať do centrálneho predajného stánku. 

Tradičné Občerstvenie  

Predávajúci sa môžu prihlásiť na Obecnom úrade v Abraháme  

do 8. decembra 2016. 

Tel 0317857220, urad@abraham.sk  

Bližšie info pred konaním akcie  na stránke www. abrahám.sk 

mailto:urad@abraham.sk
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Zasadnutie dňa 22. mája  

Starosta obce Ing. Igor Németh otvoril  

zasadnutie obecného zastupiteľstva, 

privítal všetkých prítomných a oznámil, že 

na zasadnutí je prítomných 6 poslancov a 

 zasadnutie je uznášaniaschopné.  

Program bol schválený nasledovne :  

1. Otvorenie a schválenie programu zasad-

nutia 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľa zápis-

nice 

3. Schválenie návrhovej komisie 

4. Kontrola plnenia uznesenia z predchádza-

júceho zasadnutia 

5. Správa audítora 

6. Prejednanie a schválenie čerpania rozpoč-

tu za 1. polrok 2016 

7. Prejednanie a schválenie zapojenia sa obce 

do enviroprojektu – multifunkčný stroj  

8. Prejednanie a schválenie predaja pozemku 

par. č. 443/17 v zmysle žiadosti a zámeru 

9. Prejednanie a schválenie finančnej dotácie 

na rekonštrukčné práce na kostole 

10. Prejednanie a schválenie zrušenia miest-

neho národného výboru v obchodnom 

registry 

11. Informácia o uvoľnení bytu v zdravo-

nom stredisku č. 144 

12. Prejednanie a schválenie cezhraničnej 

spolupráce s obcou zo zahraničia 

13. Interpelácie občanov, organizácií a 

poslancov  

14. Rôzne 

15. Návrh na uznesenie 

16. Záver 

Návrhová komisia bola schválená 

v zložení: poslanci Ing. Lukáš Kopáčik, 

Mgr. Jana Hanuliaková, Róbert Hričo 

Kontrola plnenia uznesení z predchádza-

júceho zasadnutia: Uznesenie z predchá-

dzajúceho zasadnutia: Neboli žiadne úlohy, 

ale úlohy vyplývajúce zo zasadnutia: oprava 

strechy na čerpacej stanici vodárne a výrub 

stromov na ceste do P. Úľan (konala sa 

obhliadka dňa 25.5.2016). Starosta infor-

moval o ďalšom postupe, bude sa riešiť to 

najsúrnejšie.  

Interpelácie občanov, organizácií a po-

slancov 

Sťažnosť pani Albíny Adámkovej na ob-

medzovanie vstupu na súkromný pozemok. 

Starosta vyrieši vec osobnou návštevou.  

Žiadosť FC Abrahám – Hoste o revíziu 

závlahového systému na ihrisku Abrahám 

a poskytnutie finančnej čiastky na jeho 

opravu. Financie sa poskytnú. 

Poslanec Ing. Lukáš  Kopáčik podal in-

formáciu o zanechávaní exkrementov na 

hracej ploche ihriska psíčkarmi. Žiada, aby 

sa výcvik psov presunul na druhú polovicu 

ihriska zo zadnej časti. 

Poslankyňa Mgr. Hanuliaková navrhuje: 

1. Aby sa správy obce OR dávali aj na 

stránku obce. Starosta prisľúbil, že dô-

ležité správy sa budú dávať aj na stránky 

obce. 

- Ošetriť smernice na kamerový systém. 

Starosta informoval, že smernice na ka-

merový systém sú už pripravené. 

- Pálenie v obci navrhuje stanoviť na určitý 

deň. Každý,  kto chce páliť, musí in-

formovať HZ alebo OU a je to na zvážení 

jednotlivcov, aby neobmedzovali ostat-

ných občanov. 

- Poslať list občanom,  ktorí nie sú napojení 

na kanalizáciu a majú možnosť sa napojiť. 

A tí, ktorí nie sú napojení, aby sa 

preukázali, ako nakladajú s odpadom. 

- Ohľadom verejných obstarávaní. Starosta 

informoval o vydaní smernice, ktorú  

každý poslanec dostane a aj ju naštuduje. 

- Odhlasovať si termíny zastupiteľstiev. 

Starosta podal vysvetlenie. 

Čerpanie rozpočtu obce za 1. štvrťrok 

2016 Poslankyňa Ing. Jana Takáčová pred-

niesla správu FK a navrhuje upraviť rozpo-

čet o jednotlivé položky. Po prerokovaní OZ 

odsúhlasilo čerpanie rozpočtu za 1. štvrťrok 

2016. 

Prerokovanie a schválenie VZN o odpa-

doch. Pani kontrolórka Mgr. Mária Tomovi-

čová informovala a vysvetlila o novom 

systéme narábania s odpadmi v obci. Po-

slankyňa Ing. Jana Takáčová navrhla, aby sa 

zber biologického odpadu zberal organizo-

vane a pod dohľadom. OZ prerokovalo a 

schválilo VZN o odpadoch. 

Prejednanie a schválenie PHSR 2015–
2020. OZ schválilo po prejednaní PHSR 

2015–2020.                                            

Prejednanie a schválenie zmlúv k odpa-

dom. 
13. Zmluva na zabezpečenie odvozu 

elektroodpadu s firmou ENVIROPOL.  

14. Zmluva na zber batérií a akumulátorov 

s firmou  INSA, s.r.o. 

15. Zmluva recyklácie odpadov z obalov 

s firmou ENVI-PAK, a.s, Bratislava.  

16. OZ súhlasilo s uzavretím zmlúv. 

Prejednanie a schválenie predaja pozem-

ku pod bytovkou č. 437 a odkúpenie 

pozemkov Lv.č. 1824 – p.č. 1384/101, p.č. 

1384/201 oboje v 5/120. 

OZ schválilo predaj pozemku pod bytovkou 

č. 437. OZ schválilo odkúpenie pozemkov: 

LV.č. 1824 – p.č. 1384/101 a p.č. 1384/201 

vo výmere 192,33 m2   za 673,05 eur. 

Rôzne 

1. OZ schválilo plán kontrolnej činnosti 

hlavnej kontrolórky na 2. polrok 2016. 

2. Starosta podal informáciu o obhliadke 

ohľadom výrubu drevín na ceste do 

Pustých Úľan 

3. Prejednanie opravy pamiatky kamenný 

kríž v hodnote 1500 eur. 

4. OZ schválilo uzavretie zmluvy s lesným 

hospodárom Ing. Bielikom za 100,- eur 

ročne. 

5. Informácia o vedení el. prípojok v zmysle 

územného plánu. 

6. Poslanec M. Vrbovský informoval o bri-

gáde, leteckom dni, streleckých pretekoch, 

informačných tabuliek. 

7. Poslanec M. Vrbovský žiada na činnosť 

komisie životného prostredia 500,- eur. 

Financie na činnosť komisií sa nikde 

neprideľujú. OZ nesúhlasí. 

8. OZ súhlasilo financie na jednotlivé vý-

davky komisie životného prostredia vyplá-

cať z kultúry. 

1. Poslankyňa Ing. Jana Takáčová pripo-

menula vyriešiť užívanie spoločných prie-

storov vo dvore multifunkčnej budovy.  

2. Sťažnosť na včely sa odstupuje komisii 

pre verejný poriadok v zmysle zákona. 

3. Pani Melinda Elek žiada komisie o prí-

spevky informácií o obci do časopisu. 

Zlepšiť informovanosť o dianí v obci. 

Záver: Starosta na záver poďakoval po-

slancom za aktívny prístup k riešeniu úloh 

a zasadnutie obecného zastupiteľstva ukon-

čil. 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje 

 Program zasadnutia obecného zastupi-

teľstva, vrátane zmien a doplnkov 

 Návrhovú komisiu v zložení: poslanci 

Ing. Lukáš Kopáčik, Mgr. Jana 

Hanuliaková, Róbert Hričo 

 Čerpanie rozpočtu za 1. Q 2016 a zmeny 

rozpočtu. 

 VZN č.  2 /2016 o odpadoch. 

 PHSR na roky 2015–2020. 

 Zmluva ENVIROPOL – elektroodpad. 

 Zmluva INSA, s.r.o. – batérie, akumu-

látory. 

 Zmluva ENVI-PAK – odvoz obalov 

 Predaj pozemkov pod bytovkou č. 437 

za 7,00 eur/m2 

 Odkúpenie pozemkov LV. č. 1824 za 

673,05 eur. 

 Plán kontrolnej činnosti hlavného 

kontrolóra za 2. polrok 2016. 

 Zmluva s lesným hospodárom Ing. Bie-

likom. 

 Vyplácať financie na jednotlivé výdavky 

pre komisiu životného prostredia z po-

ložky kultúry. 

Obecné zastupiteľstvo nesúhlasí 
 Vyčleniť financie na činnosť komisie pre 

životné prostredie do rozpočtu. 

Obecné zastupiteľstvo ukladá 

Vyriešiť užívanie spoločných priestorov 

v multifunkčnej budove. 

              Zapísal: poslanec Milan Janík  

Zasadnutie dňa  11. augusta 

Starosta obce Ing. Igor Németh otvoril 

zasadnutia Obecného zastupiteľstva, 

privítal všetkých prítomných a ozná-

mil, že na zasadnutí je prítomných 7 

poslancov a zasadnutie je uznášania-

schopné. 

Program bol schválený nasledovne: 

1. Otvorenie a schválenie programu zasad-

nutia 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľa zá-

pisnice 

3. Schválenie návrhovej komisie 

4. Kontrola plnenia uznesenia z predchá-

dzajúceho zasadnutia 

5. Správa audítora 

6. Prejednanie a schválenie čerpania roz-

počtu za 1. polrok 2016 

7. Prejednanie a schválenie zapojenia sa 

obce do enviroprojektu – multifunkčný 

stroj  

8. Prejednanie a schválenie predaja pozem-

ku par. č. 443/17 v zmysle žiadosti a 

zámeru 

9. Prejednanie a schválenie finančnej do-

tácie na rekonštrukčné práce na kostole 

10. Prejednanie a schválenie zrušenia miest-

neho národného výboru v obchodnom 

registri 

11. Informácia o uvoľnení bytu v zdravot-

nom stredisku č. 144 

12. Prejednanie a schválenie cezhraničnej 

spolupráce s obcou zo zahraničia 
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13. Interpelácie občanov, organizácií a po-

slancov  

14. Rôzne 

15. Návrh na uznesenie 

16. Záver 

Návrhová komisia bola schválená v zlo-

žení Predseda: Róbert Hričo, členovia: 

Marián Vrbovský, Mgr. Jana Hanuliaková 

Kontrola plnenia uznesenia z predchá-

dzajúceho zasadnutia 

Starosta odovzdal kľúče pani Adámkovej 

pre rodinných príslušníkov od rampy do 

Abrahámskeho parku. 

Starosta dohodol s pánom Zechelom, že 

príde na obecný úrad vyriešiť pozemkové 

nezrovnalosti po ukončení svojej práce-

neschopnosti.  

Správa audítora OZ berie na vedomie 

správu audítora prečítanú starostom obce.  

Prejednanie čerpania rozpočtu za 1. pol-

rok 2016 OZ berie na vedomie čerpanie 

rozpočtu za 1. polrok 2016 

Schválenie úprav príjmov a výdavkov 

v rozpočte podľa prílohy Finančnej komi-

sie. 

Prejednanie a schválenie zapojenia sa 

obce do enviroprojektu – multifunkčný 

stroj  
Starosta oboznámil poslancov o možnosti 

zapojenia sa obce do enviroprojektu na 

zakúpenie multifunkčného stroja. OZ schvá-

lilo zapojenie sa obce do enviroprojektu – 

multifunkčný stroj. 

Prejednanie a schválenie predaja pozemku 

par. č. 443/17 v zmysle žiadosti a zámeru 
JUDr. Veronika Slišková (ďalej len 

„záujemca“) predložila žiadosť a zámer o 

odkúpenie pozemku par.  443/17. Po preštu-

dovaní zámeru OZ odporučilo ponechať časť 

pozemku obci z dôvodu prejazdnosti po 

obecnom pozemku. Obecný úrad prejedná 

zmenu so záujemcom a informuje záujemcu 

o novom vymeraní pozemkov. Starosta dal 

hlasovať o ponechaní časti pozemku obci 

z dôvodu prejazdnosti po obecnom pozemku 

a novom vymeraní jednotlivých pozemkov.  

Prejednanie a schválenie finančnej dotá-

cie na rekonštrukčné práce na kostole 
Správca farnosti Abrahám požiadal o finan-

čnú dotáciu na rekonštrukčné práce veže 

Rímskokatolíckeho kostola v Abraháme 

(obnova fasády veže kostola, bleskozvod, 

prenájom lešenia) v celkovej sume  13 800,- 

EUR s DPH. OZ predmetnú dotáciu v plnej 

výške schválilo.  

Prejednanie a schválenie zrušenia miest-

neho národného výboru v obchodnom 

registri OZ schválilo zrušenie miestneho 

národného výboru obce Abrahám v obchod-

nom registri.  

Informácia o uvoľnení bytu v zdravotnom 

stredisku č. 144 Starosta obce informoval 

o uvoľnení bytu na zdravotnom stredisku č. 

144. OZ sa dohodlo, že záujemcovia o byt 

môžu podávať žiadosti do 30.8.2016. Do 

tohto dátumu bude možné vykonať aj 

obhliadku bytu. Na najbližšom OZ bude 

z doručených žiadostí vykonaný výber lo-

sovaním. Vybraný záujemca bude povinný 

najneskôr do 1 roka, resp. pred nasťaho-

vaním doručiť revíznu správu od elektriky, 

vody a plynu. Mgr. Jana Hanuliaková na-

vrhla, aby do výberu boli zaradení len 

občania s trvalým pobytom v Abraháme. 

Starosta dal o tomto návrhu hlasovať.  

Hlasovanie: za 5 poslancov, proti 1 posla-

nec, zdržal 1 poslanec 

Prejednanie a schválenie cezhraničnej 

spolupráce s obcou zo zahraničia Starosta 

informoval poslancov o možnosti prihlásenia 

našej obce do výzvy na cezhraničnú spo-

luprácu s Maďarskou prihraničnou obcou. 

Po diskusii dal starosta hlasovať o tomto 

bode. Hlasovanie: za 4 poslanci, proti 0 

poslancov, zdržal 3 poslanci 

Interpelácie občanov, organizácií a po-

slancov  

Bola prerokovaná žiadosť predajne Sovička 

– kvetinárstvo a darčeková predajňa  o pre-

nájom ďalšej miestnosti v budove parc. č. 

69/1, súpisné číslo 170. Vyššie uvedenej 

predajni vzniknú náklady na rekonštrukcie 

nebytového priestoru vo výške približne 

1224,- EUR (rozšírenie maloobchodnej 

predajne – prepojenie s už existujúcou 

miestnosťou a vybudovanie sociálneho za-

riadenia, keďže pôvodné sociálne zariadenie 

musí zostať v užívaní lekárne z dôvodu 

rozhodnutia o prevádzke lekárne zo Štátnej 

kontroly lekární). Nájomné vo výške 50,- 

EUR s DPH bez energií mesačne sa bude 

odrátavať od vzniknutých nákladov na re-

konštrukciu (nájomné za prvotne prenajaté 

priestory zostáva bez zmeny). Podmienkou 

schválenia je dobudovanie malej kuchynky 

s umývadlom v spoločenskej miestnosti. Ná-

jomca s touto podmienkou súhlasil.  

Hlasovanie: za 6 poslancov, proti 1 posla-

nec, zdržal 0 poslancov 

Na základe žiadosti pána Dušana Dobiša 

o predĺženie vodovodného potrubia, v cel-

kovej dĺžke 36 m do nového stavebného 

obvodu Záhumenice bolo zadané výberové 

konanie.  Do výberového konania sa zapoji-

lo 5 rôznych firiem. a teda sa vyberalo z pia-

tich ponúk. Bola vybraná firma Renstav 

spol. s r.o, ktorá predložila najnižšiu cenovú 

kalkuláciu, t.j. 3700,- EUR bez DPH.  

Hlasovanie: za 7 poslancov, proti 0 

poslancov, zdržal 0 poslancov 

Starosta informoval o vykonaní revízie 

chránenej oblasti Háj Abrahámsky park. OZ 

berie na vedomie túto revíznu správu.  

OZ ukladá OcÚ poslať žiadosť na Mi-

nisterstvo financií SR o prevod správy 

Abrahámskeho parku pod obec Abrahám.  

Správkyňa knižnice pani Horváthová in-

formovala o vykonaní revízie knižničného 

fondu v obecnej knižnici. OZ berie na 

vedomie túto správu.  

Okresný stavebný úrad a hygiena na základe 

podnetu od občanov obce Abrahám, infor-

moval starostu a OZ, o prešetrení zriadenia 

RC letiska.  

Poslankyňa pani Mgr. Jana Hanuliaková 

žiadala o uverejňovanie každej zápisnice 

v obecných novinách, zaraďovanie podstat-

ných informácií do zápisnice, zvýšiť infor-

movanosť, aby stroje z detského ihriska, 

ktoré patria k obecnému múzeu, boli pre-

miestnené na miesta, kde sa k nim nedostanú 

deti. Upozornila na to, aby sa detské ihrisko 

otváralo až po splnení všetkých podmienok 

otvorenia, zároveň navrhla, aby sa vždy pred 

otvorením uskutočnila brigáda mamičiek na 

detskom ihrisku, aby sa dalo ihrisko do 

požadovaného stavu. 

Poslanec pán Marián Vrbovský sa aktívne 

zaujímal o stav kroniky obce Abrahám. In-

formoval o vypálených žiarovkách verejné-

ho osvetlenia vo viacerých častiach obce. 

Žiadal, aby sa zasielala odpoveď pisateľovi, 

prečo nie je možné zverejniť jeho článok 

v novinách alebo na webovej stránke. 

Rôzne  

Starosta obce informoval o zapojení obce do 

výzvy na zateplenie kultúrneho domu cez 

Envirofond. 

Starosta informoval o možnosti zakúpenia 

chladiaceho zariadenia na cintorín. OZ 

navrhlo najprv skontrolovať pôvodný kata-

falk, ktorý tam je umiestnený, a potom sa 

rozhodne, či treba zakúpiť chladiace zaria-

denie pre jedného alebo dvoch nebožtíkov.  

Starosta obce predložil internú smernicu 

o používaní kamerového systému. Smernica 

bola v predstihu zaslaná poslancom OZ na 

preštudovanie. Starosta obce dal hlasovať 

o schválení tejto smernice, vrátane doplnkov 

a pripomienok ktoré prednieslo OZ.  

Hlasovanie: za 5 poslancov, proti 2 

poslanci, zdržal 0 poslancov 

Starosta na záver poďakoval poslancom za 

účasť na zasadnutí. Zasadnutie poslancov 

OZ ukončil. 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie: 

1. Správu auditora. 

2. Čerpanie rozpočtu za 1. polrok 2016. 

3. Revíznu správu chránenej oblasti Háj 

Abrahámsky park. 

4. Správu o vykonaní revízie knižničného 

fondu v obecnej knižnice Abrahám. 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje 

1. Program zasadnutia Obecného zastupi-

teľstva so zmenami a doplnkami. Do pro-

gramu sa vkladá bod 5.) Správa auditora 

a pôvodný bod 5.) sa presúva na bod 13.). 

2. Návrhovú komisiu v zložení: Róbert 

Hričo, Marián Vrbovský, Mgr. Jana Hanu-

liaková 

3. Úpravy príjmov a výdavkov v rozpočte 

podľa prílohy Finančnej komisie. 

4. Zapojenia obce do enviroprojektu – 

multifunkčný stroj. 

5. Ponechanie časti pozemku obci z pozemku 

par. č. 443/17 z dôvodu prejazdnosti po 

obecnom pozemku a nové vymeranie 

jednotlivých pozemkov. 

6. Dotáciu na rekonštrukčné práce na Rím-

skokatolíckom kostole v Abraháme vo 

výške 13 800 ,- EUR s DPH. 

7. Zrušenie miestneho národného výboru 

obce Abrahám v obchodnom registri. 

8. Návrh Mgr. Jany Hanuliakovej, aby do 

výberu o uvoľnený byt na zdravotnom 

stredisku č. 144 boli zaradení len občania 

s trvalým pobytom v Abraháme. 

9. Zapojenie sa do výzvy o cezhraničnú spo-

luprácu s Maďarskou prihraničnou obcou. 
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10. Žiadosť o prenájom ďalšej miestnosti 

pre predajňu Sovička – kvetinárstvo a dar-

čeková predajňa za podmienok uvedených 

v zápisnici zo zasadnutia OZ, ktoré sa 

uskutočnilo dňa 11. augusta 2016. 

11. Predĺženie vodovodného potrubia v cel-

kovej dĺžke 36 m do nového stavebného 

obvodu Záhumenice firmou Renstav spol. 

s r.o. v sume 3700 ,- EUR bez DPH. 

12. Internú smernicu o používaní kamero-

vého systému vrátane doplnkov a pri-

pomienok, ktoré prednieslo OZ (keďže ide 

o internú smernicu, táto nie je prílohou 

tohto uznesenia). 

Obecné zastupiteľstvo ukladá  
1.) OcÚ zaslať žiadosť na Ministerstvo 

financií SR o prevod správy Abrahám-

skeho parku pod obec Abrahám. 

Zapísal: Ing. Lukáš Kopáčik 

 

Maľba Abrahámskeho kaštieľa od Bilčíka (2016). Maľba vznikla na základe starej mapy (nákresu 

stavieb) a existujúcich fotiek samostatných stavieb. 

Poľnohospodársko–obchodné družstvo Abrahám 

Predaj surového kravského mlieka 

Mliečny automat - nonstop prevádzka 

stredisko Abrahám, pri vchode do areálu 

Predaj vína: 

Miesto: pivnica  vo vinohrade 

Čas:  streda     1200 - 1500 

           piatok    1200 - 1700 

                                      tel.: 031/785 7247  

                          podabraham@podabraham.sk 
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